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ЖОЛАУШЫ ТАСЫМАЛЫ

РЕСПУБЛИКАНСКАЯ ТРАНСПОРТНО-ЛОГИСТИЧЕСКАЯ ГАЗЕТА
ИЗДАЕТСЯ С 12 МАЯ 1931 ГОДА
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КОМПАНИЯ-
ДА ВАГОН СА-
ТЫП АЛУДЫҢ 

ЖАҢА СТРАТЕГИЯ-
СЫ ӘЗІРЛЕНДІ. БҰЛ 
БІЗГЕ БИЗНЕСТІ 
ОҢТАЙЛАНДЫРУҒА 
КӨМЕКТЕСЕДІ. 
СОНДАЙ-АҚ КОМ-
ПАНИЯ ӨЗІНІҢ 
ОНЛАЙН-ҚАТЫСУЫН 
АРТТЫРДЫ, 
БІЗДІҢ МОБИЛЬ-
ДІ ҚОСЫМШАМЫЗ 
ҮНЕМІ ЖАҚСАРЫП, 
ТҰРАҚТЫ ЖӘНЕ 
ҚАУІПСІЗ БО-
ЛЫП КЕЛЕДІ

ДӘЙЕКСӨЗ

ПЕРЕВОЗКИ

Михаэль КОРТЮМ,
«ЖОЛАУШЫЛАР ТАСЫМАЛЫ» АҚ 
БАС ДИРЕКТОРЫ :

75 ЛЕТ ВЕЛИКОЙ ПОБЕДЕ

Асель ШАЙХЫНОВА

Сұлугүл БАКЕСОВА

5500

БҮГІНГІ САН

«ҚОЗҒАЛЫС ҚАУІПСІЗДІГІ 
МӘДЕНИЕТІН» ДАМЫТУ 
ШЕҢБЕРІНДЕ БЫЛТЫР 
КОМПАНИЯНЫҢ 

ҚЫЗМЕТКЕРІ  ОҚЫТЫЛДЫ

Бұл вагондардың негізгі 
артықшылығы – ауаны зарар-
сыздандыру және тазалау үшін 
қазіргі заманғы сүзгілермен 
жабдықталған кондиционерлеу 
жүйесі  бар. Ал бұрынғы плац-
карт вагондарында ауаны кон-
диционерлеу жүйесі болмаған 
еді. Әр вагонда 6 видеокамера 
орналасқан. Олар бейнені түрлі-
түсті және ақ-қара режимінде 
түсіреді. Барлық таспа  штабтық  
вагондағы пойыз басшысының 
қадағалауында болады. Әрбір ку-
педе және дәліздерде кернеуі 220В 
болатын электр розеткалары және 
ұялы телефондарды зарядтауға 
арналған 2 заманауи USB портта-
ры орнатылған. Бұдан бөлек 
тоңазытқыш, қысқатолқынды 
пеш, ауыз су диспенсері және 
ыстық су титаны  бар.

Вагондар түтін датчиктерімен, 
меншікті өрт шлангымен және 
әрбір вагондағы су қорымен қазіргі 
заманғы өрт сөндіру жүйесімен 
жабдықталған. Сонымен бір-
ге байланыс, диагностика және 
басқару жүйелері қарастырылған. 
Әжетханалар кешені енді авто-
номды түрде жұмыс істейді және 
суды зарарсыздандыруға арналған 

ЖАҢА ВАГОНДАР 
РЕЙСКЕ ШЫҒУҒА ДАЙЫН

«Жолаушылар тасымалы» АҚ «Нұрлы жол» 
инфрақұрылымдық дамудың мемлекеттік 
бағдарламасын жүзеге асыру шеңберінде 
вагон паркін жаңарту жұмыстарын 
жалғастыруда. Елде төтенше жағдайлар 
мен шектеулер алынып тасталғаннан кей-
ін «Тұлпар» Вагонқұрастыру зауыты» ЖШС 
өндірісінен шыққан су жаңа 18 вагон өзінің 
алғашқы сапарына аттанбақ. 

АКЦИЯ

Қайырымдылық керуенінің мақсаты – шалғай 
станциялардағы табысы төмен теміржолшылар отба-
сын қолдауға бағытталған. Тек  отандық өнімдерден 
жинақталған азық-түлік себеті   70 келі, 23 000 
теңгені құрайды. Қорапқа 25 кг ұн, 5 кг қант, 5 л 
күнбағыс майы, 5 кг күріш, 5 кг макарон, 250 гр шай, 
10 кг картоп, 5 кг сәбіз, 5 кг пияз салынды.  

– «Ізгілікте жарысайық» қайырымдылық қорымен 
бірлесіп, жалпы мың отбасыны қамтамасыз етеміз 
деген жоспарымыз бар. Әзірге 500 отбасыны қамтып 

отырмыз. Одан бөлек, кәсіпкерлер екі КамАЗ капуста, 
5000 дана бетперде берді. Біз тек азық-түлік үлестіріп 
қана қоймай, қосымша бетперделер мен антисептик 
таратуды да ұйғардық. Осы қайырымдылық шарасы-
на қолдау көрсетуге, өзіміздің теміржолдың белсенді                          
жастарымен бірге азық-түліктің жиналуына, таралуына 
Ғазизхан Шекербек, Әділбек Жауғашар, тағы басқа 
бірнеше танымал әншілер мен блогерлер де келіп 

атсалысты. Алдағы уақытта қайырымдылық шарала-
рын көбейтіп, жалғастыра түсеміз», –  деді Шымкент 
теміржолы бөлімшесі жастар ісі жөніндегі кеңесінің 
аймақтық өкілі Ердос Әлішер. 

Гуманитарлық көмек тиелген «Қайырымдылық 
керуені» жылжымалы құрамын Шымкент ЖТ 
бөлімшесінің директоры Ермекбай Ерманов 
пен оның бірінші орынбасары Абзал Салықбаев                           

«ҚАЙЫРЫМДЫЛЫҚ КЕРУЕНІ»: 500 ОТБАСЫНЫ ҚАМТЫДЫ   
Елімізде жарияланған төтенше 
жағдайға байланысты «2020 
қайырымды іс» бағдарламасы                
аясында «ҚТЖ» ҰК» АҚ ұжымы  
« Ізг іл ікте жарысайық» атты 
қайырымдылық қорымен бір-
лесіп «Қайырымдылық керуенін» 
ұйымдастырды. 

Жансая СЫДЫҚБАЙ, 
Арыс

өз қаражатымен қамтамасыз етті.
Сонымен, аталған «Қайырымдылық керуені»                      

бірінші  мамыр күні Шымкент қаласындағы Қазығұрт 
станциясынан таңғы уақытта шығып, Арыс қаласына 
қарай бет алды. Теміржол жастар мен еріктілер 
керуеннің керек-жарағын түгендеп шығарып салды. 
Әне-міне дегенше  Арыс станциясына келіп жеткен 
вагоннан еріктілер азық-түлікті түсіріп, жағдайы 
төмен теміржолшылар мен Арыс қаласының мұқтаж 
отбасыларына таратып шықты. Олардың тізімі ал-
дын ала станция мен қала әкімшілігімен келісілген 
екен. Соның бірі көп балалы қала тұрғыны Бекболат 
Темірханұлы карантин кезінде жұмыссыз қалыпты. 

Ал Абдушафи Сабыржан Арыс депосының жөндеу 
цехында 42 жылдан бері жұмыс істеп келе жатқан 
шебер. Карантин кезінде жұмысынан жалақы 
төленбейтін демалысқа жіберіліпті. «Менің де табы-
сыма карантин әсер етті. Жасым алпыста. 42500 теңге 
алуға өтініш бергеніммен қабылданбады. Депоның 
басшылығына рахмет, осылай жұмыссыз отырған 
кезде азық-түлік алушылар тізіміне қосты. Аз да болса 
демеу, әйелім, бала-шағам қуанып қалатын болды. 
Бір-екі аптаға жететін азық. Мынау індет басылып, 
жұмысқа шықсақ екен», – дейді теміржолшы.  

Суретті түсірген автор

Ерлік– елге мұра,
ұрпаққа– үлгі

Ерлік – елге мұра,

Новое железнодорожное гру-
зовое сообщение открыто между 
провинцией Шаньдун (Восточный 
Китай) и странами Шанхайской ор-
ганизации сотрудничества (ШОС). 

Поезд с 45 контейнерами, гру-
женый экскаваторами и планиров-
щиками грунта общей стоимостью                   
20 миллионов юаней, прибудет на 
днях из Китая в Казахстан.

Как передает агенство «Синьхуа», 
27 апреля поезд «Цилу» евразийско-
го направления отправился в путь 
из центра интермодальных перево-
зок демонстрационной зоны регио-
нального торгово-экономического 
сотрудничества между Китаем и 
ШОС в городе Циндао.

Благодаря центру интермодаль-
ных перевозок в Циндао, выполня-
ющему функцию центра распреде-
ления грузов, железнодорожные 
составы ежемесячно будут достав-
лять грузы в более чем 30 городов 
стран ШОС, включая Алматы, Таш-
кент, Минск и Улан-Батор.

Асель ШАЙХЫНОВА

НОВОЕ СООБЩЕНИЕ

Забота о ветеранах является одним из глав-
ных приоритетов АО «НК «Қазақстан темір 
жолы». По словам молодых железнодорожни-

ков-волонтеров, это лишь самое малое, что они 
могут сделать в знак признательности за их 
самоотверженный труд и терпение, которые 
ковали Великую Победу, за вклад ветеранов в 
послевоенное развитие страны и железной до-

С ЗАБОТОЙ О ВЕТЕРАНАХ
В честь празднования 75-летия Победы в Великой Отечествен-
ной войне АО «НК «ҚТЖ» при поддержке ОО «Казахстанский 
отраслевой профессиональный союз работников железнодо-
рожного, автомобильного, воздушного и водного транспорта» 
поздравят 75 ветеранов железнодорожной отрасли. 

роги. Именно ветераны стали образцом ответ-
ственности и профессионализма для молодого 
поколения железнодорожников.

К сожалению, в этом году невозможно ор-
ганизовать традиционное поздравление, кон-
церт и совместное чаепитие с участниками 
Великой Отечественной войны, тружениками 
тыла, ветеранами-железнодорожниками.

Но в праздничные дни от лица АО «НК 
«ҚТЖ» волонтеры доставят до дверей вете-
ранов подарочные продуктовые корзины 
бесконтактным способом.

Таким образом, железнодорожники, не-
смотря на осложненную короновирусной 
инфекцией ситуацию, стараются выразить 
свою признательность за великий боевой и 
трудовой подвиг старшему поколению.

жылы да ұлттық тасымалдау-
шы компания вагон паркін 
жүзге жуық жаңа вагондармен 
жаңартып, олар оңтүстік-батыс 

резервуарлардағы 1200 литр су-
мен жабдықталған.  Қызмет ету 
мерзімі 40 жылды құрайтын жаңа 
вагондардың жолдағы жоғары 
қозғалыс жылдамдығы 160 км/
сағат. Атап өтерлігі, бұл осыған 
дейін аталған өндіріс орнынан 
осыған дейін шығарылып келген 
бұрынғы испандық Тальго ва-
гондарынан әлдеқайда ыңғайлы. 
Ресейлік Тверь вагон зауытының 
технологиясы бойынша отандық 
«Тұлпар» зауытында құрастыры-
лып шыққан кең шанақты бұл 

вагондар батыс бағытында                                            
жолаушылар тасымалы қызметіне 
жұмылдырылатын болады. 

Еске сала кетсек, өткен 

бағыттары бойынша жолаушы-
ларды тасымалдай бастаған 
еді. Жаңа вагондардың кезекті 
бір тұсаукесерінде «Жолаушы-
лар тасымалы» АҚ басшылығы: 
«Жыл сайын біз өзіміздің вагон 
паркімізді жаңа 100 вагонмен 
толықтырып отырамыз. Басты 
мақсатымыз – жолаушыларға 
барлық жағдай жасап, сервис 
сапасын жоғарылату» - деп атап 
өткен болатын. Таяу он жылда жо-
лаушылар вагон паркін бес жүзге 
жуық жаңа құраммен толықтыру 
жоспарланған. Басшылық сөзінің 
нақты іспен ұштасып жатқанына 
сәт-сапарын күтіп тұрған осы ва-
гондар дәлел болмақ. 

Суреттерді түсірген автор

СЕРВИС

 Национальный перевозчик за-
ключает договора по организации 
расчетов в режиме реального вре-
мени. Так, с 1 мая  текущего года  
АО «НК «ҚТЖ» принимает расчеты 
по единому лицевому счету (ЕЛС) 
в рамках  договора публичной 
оферты  между АО  «КТЖ – Грузо-
вые перевозки» и плательщиками 
(грузоотправители, грузополучате-
ли и экспедиторские компании).

Публичный договор регламенти-
рован Гражданским  кодексом РК 
и  пунктом 232 Главы 12 «Порядок 
расчетов по перевозкам и провозной 
плате» Правил перевозок грузов же-
лезнодорожным транспортом, утвер-
жденных приказом министра инду-
стрии и инфраструктурного развития 
Республики Казахстан.  

Данная инициатива реализуется в  
рамках программы «Цифровой Ка-
захстан» для удобства плательщиков. 
Цель нововведения – максимально 
упростить процедуру расчетов по ЕЛС.  

В публичном договоре установле-
ны одинаковые для всех клиентов 
условия  использования ЕЛС при рас-
четах по грузовым перевозкам, ого-
ворен  порядок по открытию единого 
лицевого счета,   призванного  усо-
вершенствовать систему расчетов. 
Плательщик получит  возможность 
контролировать  информацию, каса-
ющуюся передвижения его средств:  
учет поступлений, начислений и спи-
саний, так как все движения средств 
отображаются в  ЕЛС.  

Заключить договор и проводить 
оплату платежей, сборов, штрафов 
можно не выходя из дома в автома-
тизированной системе управления 
«Договорная и коммерческая де-
ятельность» (АСУ ДКР). Для этого 
достаточно  войти в «личный каби-
нет» АСУ ДКР,   перейти во вкладку 
«договора», нажать кнопку «доба-
вить», после чего из списка предла-
гаемых договоров выбрать «договор 
публичной оферты организации 
расчетов по единому лицевому 
счету», ознакомиться с условиями  
договора и нажать на кнопку «при-
нять условия договора».  

Затем посредством электрон-
ной цифровой подписи либо с по-
мощью кода, полученного в SMS 
на мобильный телефон клиента, 
необходимо подписать договор.  
Со стороны   АО «КТЖ – Грузовые 
перевозки» подписание договора 
электронной цифровой подписью 
осуществляется автоматически.

Заключенный в АСУ ДКР договор 
признается сторонами юридически 
значимым и равнозначен  подпи-
санному на бумажном носителе. 
Договор публичной оферты  явля-
ется бессрочным.  

На 30 апреля текущего года в си-
стеме АСУ ДКР зарегистрировано 
свыше  14500   плательщиков.  

 К слову, в качестве альтернатив-
ного варианта они могут оплатить 
услуги  перевозчику через АО «KTZ 
Express», заключив  соответствую-
щий  договор.

Асель ШАЙХЫНОВА

ОПЛАТИТЬ 
НЕ ВЫХОДЯ ИЗ ДОМА
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2 ӨНДІРІС 

КӨКТЕМГІ БАЙҚАУ

 

ЖАҢАЛЫҚТАР

IT – ТЕХНОЛОГИЯ 

ВАГОН ШАРУАШЫЛЫҒЫ

ЖОЛСЕРІК КАРАНТИНГЕ 
ЖАТҚЫЗЫЛДЫ

Ақтөбеге Атыраудағы «Теңіз» кенішінде қалған 
жұмысшыларды тасымалдау «Жолаушылар тасыма-
лы» АҚ арқылы жүзеге асып жатқанын хабарлаған 
болатынбыз. Бүгінгі күнге дейін үш рейс жасалып, 
1278 жолаушы арнайы пойызбен жеткізілді.

«Жолаушылар тасымалы»  АҚ Ақтөбе бөлімшесі 
мұнай компаниясымен арадағы келісімге орай 22 
сәуірден бастап, өңірдің Атырау облысында қызметте 
қалған жұмысшыларын тасуда. 16 вагондық жылжы-
лы құраммен бір рейсте 400-ден аса мұнайшы келеді. 
Төтенше жағдай кезінде жұмыс жасап оларға қызмет 
көрсететін  теміржолшылардың барлығы қорғаныш 
құралдарымен қамтамасыз етілген. Облыстық денсаулық 
сақтау басқармасының мәліметінше, 26 сәуір күні таңғы 
сағат 6:20-да келген жолаушылар пойызындағы екі  
адамнан короновирус індеті анықталуына байланысты 
олар отырған вагон жолсерігі карантинге жатқызылған. 
Дәрігерлердің айтуынша, теміржолшының жағдайы 
жақсы. Альгоритм тәртібі бойынша науқаспен қызметте, 
пойызда байланыста болған 100 адам 14 күнге тағы 
оқшауланған.  

«Жұмысшыларды тасуға шығарылған арнайы пойыз 
вагондарына әр рейс сайын бірнеше сағат бойына дезин-
фекция жасалынады.  Санитар мамандармен вагонның 
іші-сырты, вокзал айналасына түгел залалсызданды-
ру жұмыстары жүргізіледі. "Ақтөбе-Атырау" арасына 
арнайы шығарылған жылжымалы құрам 28 сәуір күні 
соңғы рейсті жасады. Онымен соңғы 500 жолаушы кел-
ді», –  деп хабарлайды  Ақтөбе темір жол вокзалының 
басшысы Тойбазар Қуанышев.

Ардақ ЕРУБАЕВА, 
Ақтөбе

Былтыр 23 желтоқсаннан бастап биылғы 23 
сәуірге дейін өткізілген «Бүйір рамасын бақылау» 
айлығының қорытындысы Маңғыстау вагон 
пайдалану депосы бойынша жаман көрсеткіш 
көрсеткен жоқ.   

Маңғыстау жүк тасымалы бөлімшесінің вагон 
шаруашылығы бойынша қозғалыс қауіпсіздігі жөніндегі 
ревизоры Берік Имашев аймақта өткен осы айлықтың 
қорытындысын айтып берді. Бас маманның айтуынша, 
айлық өткізілген 4 айдың ішінде бүйір рамасының 17 
ақауы 15 вагоннан анықталған. 

– Аталған ақаулықтар негізінен бүйір рамалары мен 
ЦМБ, КВЗ-И2 арбаларында сызаттар болды. Сонымен 
қатар ақаулар букстық ойықтың үстіңгі жағындағы 
тіреуіш қуысында кездескен. Бұдан басқа тесік 
қуыстар, қалқандағы тесіктер, букс ойығының сыртқы 
бұрыштарындағы дәнекерлеу іздері, сыртқы басқа да 
тесіктер, бүйір рамасы табанын ілуге арналған крон-
штейн маңайында сызат тәріздес темірді құю кезіндегі 
ақау, радиусы 55 және А аймағындағы тірегіш бөлігінің 
жарығы мен тағы да басқа ақау түрлері анықталды. 
Доңғалақ жұптарын осі мен дискісі арқылы тексеру реті 
бақыланды – дейді ол. 

Биыл тек бірінші тоқсанда түбектің вагон 
қараушылары доңғалақ жұптарының букстық то-
рабынан 11 ақау тапқан. Бұл ақаулар – букстың ор-
нынан жылжып кетуі, букс торабының бұзылуы, 
сепаратордың сынуы сияқты кемшіліктер. Осы 
аралықта ВЧД-33 тарапынан телім бойынша жүк және 
жолаушылар пойыздарының кестеден жаңылуына жол 
берілмеген.  Вагондар пойыздан ағытылып, ағымды 
жөндеуге жіберілген. Бүйір рамаларындағы кемшілік-
тер жойылғасын барып, қатарға қосылған. Ол үшін 
вагондардың меншік иесі жаңа бүйір рамасын жібе-
реді. Қазақстандық вагон жөндеушілер оны ауысты-
рып салады.   Бүгінде ақау тапқан  теміржолшылардың 
бәрі сыйақыға, тоқсан сайын бір рет берілетін 
марапаттарға ұсынылыпты.  Басшылық олардың 
еңбек өтілі мен тапқан ақауының күрделілігіне қарай 
«Қозғалыс қауіпсіздігі үшін» төсбелгісі немесе ақшалай 
сыйлықтармен марапаттайтын болады. 

Ұлан ОРАЗ

Осынау тәулік бойы тіршілігі толас-
сыз жүріп жататын вагон қарау пунктін-
де бүгінде 48 теміржолшы  еңбек етеді. 
Төтенше жағдай мен қалаға енгізілген ка-
рантинге қарамастан олардың  барлығы да 
өз орындарында жұмыстарын ауысыммен 
жалғастыруда.  

Аталған қызмет көрсету орталығының 
әкімшілік ғимараты мен  вагон жөндей-
тін цехта күн сайын санитарлық-дезин-
фекциялық талапқа сай жұмыстар 
жүргізіліп отырады. Кіреберіске орна-
тылған антисептик дозаторы мен 
маскалық режимдегі жұмысшылар 
тазалық пен тәртіпті өздері үшін де қатаң 
ұстануда. 

 «Қазіргі кезде жолаушылар пойызы 
тоқтап қалды ғой, жүріп тұрған кезде 

Түркістан-Шиелі бағытынан күніне 6-7 
пойыз қабылдайтынбыз. Ал жүк пойыз-
дарына тоқталсақ, Түркістан-Шиелі 
бағытынан күндігіне 10 пойыздан, ал 
айына  320 жүк пойызын өткіземіз. Ол 
жақтан да қайтадан 325 пойыз қабылдап 
аламыз. Жалпы, Түркістан станциясынан 
тәулігіне 11 мың вагонды қарап,  тексеріп 
шығамыз. Станцияда 21 кіреберіс жол 
бар. Сол жерден қаншама вагондар ке-
леді. Соның барлығының аман келіп, аман 
кетуі басты назарда. Біз тәулігіне 24 сағат 
жұмыс орнындамыз», – дейді вагондарды 
тексеруші-жөндеуші Нұрхан Сыздықов. 

Вагондарға техникалық қызмет көрсету 
мен ақау анықтауда Илмат Маханов, 
Жақып Арапов, Әбдімомын Нұрханов, 
Бердіхан Байжекеев, Арипжан Байметов 
сынды вагоншылар шеберлігімен ерек-
шеленеді екен.    

Суретті түсірген автор 

Міндеттелген жұмысты өз ме-
жесінде аяқтауға күш салудан бөлек, 
«бәрінің илегені бір терінің пұшпағы» 
болғандықтан, жазғы тасымал маусы-
мына темір тұлпарлардың жарақты 
болуы бәріне салмақ екенін ұжымның 
әрбір мүшесі жақсы түсінеді. 

Комиссиялық байқаудың алдын ала 
отырысы болып, жоспар бекітілген 

болатын. Онда қолынан жөндеу, 
сырлау сынды жұмыстарға икемді, 
шебер жігіттер таңдап алынды.  
Олардың қатарында  машинистер 
Қанибек Сейдалиев, Ерлан Айтбаев, 
Зинадин Абдуллаев, Берік Ыбраев, 
Кенжебек Мунатбаев, Оразғали 
Қыдыров, көмекші машинистер Бей-
барыс Қайыров, Ерлан Боранбаевтың 
бригадалары бар.  Бұл бригадалар 
бүгінде тепловоздарды жуып, таза-
лап, кузовын, жүріс бөлігін тексеріп, 

ЖАЗҒЫ ТАСЫМАЛҒА ДАЙЫНДЫҚ
Маңғыстау локомотив пайдалану депосын-
да жазға дайындық жұмыстары қызу қарқын 
алған. Депода сәуір айының 10-нан көктемгі 
комиссиялық байқау басталған еді. Бүгінде 
көктемнің әр күнін тиімді пайдалануға тырысқан 
локомотившілердің әрқайсысы өзіне берілген 
тапсырмамен әуре. 

сырлап, жазғы маусымға дайындау-
да.   Осыған дейін олар 27 тепловозға 
осындай дайындау жұмыстарын 
жүргізіп үлгерді. 

 −   Паркте 55 дана 2ТЭ10 МК 
тепловозы және 15  ТЭМ-2 тепло-
возы бар. Содан қазірге дейін ло-
комотив бригадаларымыздың 
арқасында 27 тепловоз сырла-
нып, жазғы кезеңге жұмыс істеуге 
сақадай сай болды. Тәжірибелі ма-
шинистер мен олардың көмекшілері 
тапсырылған жұмыстарын ұқыпты 
және тиянақты орындап шығуда. 
Көктемгі комиссиялық байқаудың 
бекітілген жоспары бойынша темір 
тұлпарларымыздың техникалық 
жағдайын жақсарту, тазалау-сыр-
лау, жұмыс жасау принципін жаздық 
тәртіпке ауыстыру жұмыстары 
мамыр айының соңына дейін 
жалғасады, – дейді Маңғыстау локо-
мотив депосының бастығы Сәдібай 
Күзембаев.

Суретті түсірген автор     
 

Шахида ЖҰМАН, 
Маңғыстау

Елдегі төтенше жағдайға байланысты 
дистанцияда бүгінде басшылық құрам 
жеңілдетілген кестеге,  инженерлер, 
техникалық оқыту шебері, техникалық 
бөлім басшысы, еңбек қауіпсіздігін 
қорғау маманы қашықтан жұмыс істеуге 
көшкен. Ал  өндіріспен тікелей жұмыс 
істейтіндер өз орындарында. Теміржол-
ды электрмен жабдықтау ісін бір сәтке 
де тоқтатпай, қозғалыс қауіпсіздігін 
қамтамасыз етуде. 

Маңғыстау электрмен жабдықтау 
дистанциясының бастығы Сұлтанбек 
Қонаевтың мәліметінше, үстіміздегі 
жылдың бірінші тоқсанында мекемеде 
3924,5 км  А/Б және ПЭС желісі тек-
серіліп, 40 км АС-35, АС-50 типті желісі, 
ШС-10 маркалы оқшаулағыштың 16 
данасы, РЛНД-10 2 данасы, сонымен 
қатар ағаш бағандардың 7 данасы тек-
серіліп, ауыстырылған. Нәтижесінде  
пойыздардың қозғалыс қауіпсіздігі 
жақсарып, жыл басынан бері АЛСН, 
СЦБ ақаулары тіркелмеген. 

− Дистанцияда өндірістік қауіпсіздікті 
қамтамасыз ете отырып, жұмыстарды 

KTZ HSE ISPB МОБИЛЬДІК 
ҚОСЫМШАСЫ ІСКЕ ҚОСЫЛҒАН
Маңғыстау электрмен жабдықтау дистанциясы ағымдағы жылдың алғашқы 
тоқсанында жөндеу жұмыстарының жоспарын  100 пайызға орындады. 
Қазіргі төтенше жағдай кезінде де теміржолшылар қажетті қауіпсіздік  
шараларын сақтап жұмыстарын жалғастыруда. 

ойдағыдай жүргізу үшін қажет 
шаралардың барлығы қарастырылуда.  
Техникалық сабақтар жоспарға 
сәйкес,  тек қазіргі төтенше жағдайға 
орай онлайн түрде өтуде.  Сондай- 
ақ, «Қауіпсіздік – тәртіп диалогы», 
«Жұмыстарды тоқтату», «Салдарсыз 
төтенше жағдайлар» оқу курстары 
жүргізілуде. Курстың мақсаты – біздің 

таңдауымызға және әрекетімізге 
әсер ететін жауапкершілігімізді 
сезіну деңгейін ортақ мақсатымыз 
етіп қауіпсіздікке деген көзқарасты 
арттыру.  Жеке қауіпсіздікке қатысты 
қайшылықты жағдайды қарастырып, 
күнделікті қауіп-қатерлер туралы ха-
бардар болу, бір-біріне қамқорлық 
жасауға және көмек қажет болған ке-

зде дайын болатын қарым-қатынасты 
орнату, жеке қауіпсіздікке әсер ететін 
барлық әрекеттерге дайын болу 
тағысын тағы. Аталған оқу курсы 
компания басшылығы үшін еңбекті 
қорғау саласындағы құзыреттілікті 
арттыру мен  қажетті дағдыларды да-
мытуды көздейді, қызметкерлермен 
байланыс жоспарын, еңбек қауіпсіздігі 
мен еңбекті қорғау мәселелеріне 
жеке бейілділігін көрсетуге арналған 
практикалық құралдарды қамтиды, – 
дейді дистанция бастығы. 

Толықтыра кетейік, қауіпсіздік 
бойынша тәртіп диалогы (ҚТД) - 
қызметкердің өндірістік тапсырманы 
орындау кезіндегі іс-әрекетін, оның 
жұмыс учаскесін, орнын бақылауға 
және қызметкер мен басшы арасын-
да кейінгі сөйлесуге негізделетін ин-
терактивті, жүйелі және құжатталған 
процесс. Осыған байланысты қазірде 
KTZ HSE ISPB мобильдік қосымшасы 
іске қосылған. Маңғыстау электр-
мен жабдықтау дистанциясының 
жұмысшылары бұл қосымшаға наурыз 
айында тіркелді. Ол үшін олар алдын 
ала арнайы оқу курсынан өтті. Бүгінде 
дистанциядағы  202 адамның барлығы 
жаңа мобильді құрылғымен жұмыс 
істеуде. Осы арқылы айына төрт рет 
мекеме басшысы жұмысшылармен 
диалог жүргізеді. Бұл дистанцияға 
қарасты алыс-жақын телімдердегі 
электрмен жабдықтау мекемелерінде 
еңбек ететін жұмысшылармен байла-
ныста тиімді құралға айналуда. 

Айта кетейік, бүгінде Маңғыстау 
электрмен жабдықтау дистан-
циясының құрамына Бейнеу, Бей-
неу-Тассай, Шетпе, Сай-Өтес, Өзен, 
Маңғыстау электрмен жабдықтау 
аудандары және Жетібай, Қарақия, 
Болашақ Бопай, Үстірт, Оазис, Тұрыш, 
Құрсай, №10 бекет монтерлік пунктері 
кіреді. 

Суретті түсірген автор

Тәуліктің кез-келген уақытында қыз-қыз қайнап 
жататын Ұлы Жібек жолы бойында жатқан көне қала 
Түркістан облыс орталығы болғалы күрт өсіп жатыр. 
Бірақ, елдегі төтенше жағдайға байланысты тірлігі 
қыз-қыз қайнап жатқан қалада бүгінде тыныштық 
орнаған. 

 Ғасырдан аса тарихы бар қала қақпасы теміржол 
вокзалы маңы да тым-тырыс. Тәулігіне 22 жұп жолау-
шылар пойызы, ағыл-тегіл жүк пойыздары жөңкіліп 
жататын жолдар мен перрондар бос, мыңдаған 
жолаушыларға қызмет көрсететін теміржолшылар мен 
ұсақ саудагерлердің де қызметі тоқтаған. Барлығы бір 
жаққа ауып көшіп кеткендей әсер қалдырады. Қазіргі 
кезде тек қана жүк пойыздарының қозғалысы бар. 
Қалған теміржолға қатысты оннан астам мекемелер 
тоқтатылып, жұмысшылары демалысқа жіберілген. 
Теміржол вокзалының іші залалсыздандырылып, 
толығымен жабылған.

Түркістан теміржол вокзалының басшысы Қанат 
Сейдулдаевтың айтуынша, қаланың бас қақпасының 
тізгіні қала әкімдігіне беріліп, ішкі жағындағы 
Абылайхан алаңында күрделі жөндеу жұмыстары 
қарқынды жүргізілуде. Карантин мерзіміне берілген 
уақытты сәтті пайдаланып, вокзалдың қабылдау жақ 
бетінде де төселген тастары алмастырылуда екен.  
«Түркістанға көш әлі де жалғасады. Сондықтан абат-
тандыру жалғаса береді, ауқымды алаң  барынша 
айшықтандырылып, гүлзарлар, субұрқақтар салыну-
да. Абылайхан ескерткішінің кетілген тұстары қайта 
қалпына келтірілуде», дейді вокзал бастығы. Ерте-
ректе тұрғызылған Абылайхан ескерткішін  қаланың 
орталығындағы даңғылда немесе Яссауи  кесенесі 
алдындағы саябақта орналасқаны дұрыс деген пікір бар 
екен.  «Абылайханның айбынды ат үстіндегі ескерткіші 
сол орталықта тұруы керек,  ал бұл жерде Қазақстан 
темір жолының қалыптасуына мол үлес қосқан Тұрар 
Рысқұлов немесе Түрксібті көтерген Мұхамеджан 
Тынышпаевтың ескерткіші тұруы тиіс» деген пікірде 
теміржолшы-ардагер Баймахан Әкімбеков.

Ескендір ЕРТАЙ, 
Түркістан қаласы

ТҮРКІСТАНҒА КӨШ 
ЖАЛҒАСАДЫ   

АЙЛЫҚ 
НӘТИЖЕЛІ БОЛДЫ

24 САҒАТ ЖҰМЫС ОРНЫНДА
Түркістан станциясындағы вагондарға техникалық 
қызмет көрсету пунктінің мәліметіне сүйенсек, жыл 
басынан бері алғашқы тоқсанда орта тәулікпен 60 
вагон ағымдағы жөндеуден шығады екен. 

Жан ПЕРДЕБЕК, 
Түркістан 

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

ҚАУІПСІЗДІК

Астана вагон пайдалану депосының 
вагон қараушысы  Әлішер Смай-
лов былтыр екі мәрте, бірін күндіз, 
екіншісін түнде вагонның қос 
доңғалағындағы букстың бұзылған 
ақауын  анықтап, үлкен апаттың 
алдын алған. Басшылық оның 
осы еңбегін бағалап, «Қозғалыс 
қауіпсіздігі үшін»  төсбелгісімен мара-
паттап,  материалдық сыйақы берді.   

Әлішердің Астана вагон пайдала-
ну депосына қарасты Нұр-Сұлтан 
станциясындағы техникалық қызмет 
көрсету пунктінде вагон қараушы 
болып жұмыс істеп жатқанына сегіз 
жылдан асып барады. Ол күнделікті 
үйреншікті жұмысы болғанымен, 
әркезде өз қызметін жауапкершілік-
пен адал атқаруды әдетке айналдырған. 
Техникалық сабақтардан қалмай, қолы 

бос уақытында да білімін жетілдіруге көп көңіл бөледі.  Бір-екі ай бұрын 
Алматыға барып, он күндік ағылшын тілі курсынан өтіп келіпті. 

– Темір жол – тұрақтылық пен үлкен мүмкіндіктерге жол ашатын сала. Мен 
бұл салада жұмыс істеп жатқан жылдарымда көп нәрсе үйрендім.  Темір жол 
темірдей тәртіп, қатаң талап пен үлкен жауапкершілік үстемдік ететін сала 
және ол маған сонысымен ұнайды. Бұл үрдістер өмірімнің ажырамас бөлігіне 
де айналды. Оның үстіне, адал еңбегіңді шынайы бағалап,  жастардың өсуіне, 
өзіндік дамуына мүмкіндік беретін бірден-бір мекеме деп «ҚТЖ» ұлттық 
компаниясын айтар едім. Менің екі мәрте күрделі ақауды анықтаған еңбегім 
еленіп, «Қозғалыс қауіпсіздігі үшін»  төсбелгісін иелендім. Әрине, еңбегің әділ 
бағаланып жатса, ол адамның ынтасын арттырып,  маман ретінде дамуына 
жол аша түседі,бірақ жауапкершілік жүгі де жеңіл емес, – дейді кейіпкеріміз. 

Ақмола облысының Қорғалжын ауданына қарасты Жантеке ауылында туып 
өскен жас жігіт теміржолдағы еңбек жолын ел алдындағы әскери борышын 
өтеп келген соң бастапты. Бұған дейін дәнекерлеуші мамандығын бітіріп, 
аз-кем тәжірибесі бар жігітке депо  жұмысы бөтен болмаған.   «Теміржолшы 
деген мәртебелі мамандыққа лайық болу маман ретінде де, адам ретінде де 
парызым. Өйткені, сан мыңдаған тонна жүк пен жолаушыларды тасымал-
дайтын вагондардың қозғалыс қауіпсіздігін қамтамасыз ету бізге жүктелген 
жауапкершілік әрі аманат деп білемін», – деп ой түйеді Әлішер Смайлов. 

Вагон депосының басшылығы Әлішердің маман ретінде өзін-өзі көрсететін, 
танытатын  кезі әлі алда деп санайды. 

Сұлугүл БАКЕСОВА
Суретті түсірген автор 

ЖАУАПКЕРШІЛІК  ЖҮГІ 
ЖЕҢІЛ ЕМЕС   
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3ПУЛЬС ОТРАСЛИ

От имени Центрального совета профсоюза сердечно по-
здравляю вас с праздником Великой Победы и Днем защитника                     
Отечества! 

Эти праздники стали для нас символом героизма, гражданст-
венности и патриотизма, объединяющими несколько поколений 
защитников нашего Отечества. Для нашего народа понятие 
Родины всегда было и остается святым и незыблемым.  

Сколько бы ни минуло лет, не забудем священной даты Победы 
Советского народа в Великой Отечественной войне, потому 
что знаем и помним цену и значение этого великого завоевания. 
Ваш подвиг, дорогие ветераны, является образцом великого 
мужества, силы воли, самоотверженности  для будущих по-
колений. Наш гражданский долг – передать память об этом 
великом событии подрастающему поколению, сохранить мир 
и спокойствие в стране. 

Желаю вам  долгие годы оставаться в строю победителей, 
сохранять бодрость духа и хорошее настроение. Пусть обойдут 
вас стороной печали и невзгоды, отступят болезни, а тепло на-
ших сердец поддержит и согреет жизнь. Здоровья и благополучия 
вам и вашим близким! 

Хочу  выразить благодарность и уважение тем, кто за-
щитил нашу Родину и охраняет наше спокойствие в мирное 
время, чтобы мы спокойно трудились и с уверенностью смо-
трели в будущее.  

   Оразгали АХМЕТБАЕВ,
председатель ОО «Казахстанский отраслевой 

профессиональный союз работников 
железнодорожного, автомобильного, 

воздушного и водного транспорта»

В Алматинском эксплуатацион-
ном локомотивном депо весеннему 
комиссионному осмотру подлежат 
83 единицы локомотивов, полной 
покраске – 3 электровоза серии 
ВЛ80с.

Перевести локомотивы на летние 
сорта смазок, проверить состояние 
дизель-генераторных установок, 
водяной и масляной систем, авто-
тормозного оборудования, привести 
в надлежащее состояние кабины ма-
шинистов – эти и другие мероприя-
тия предстоит осуществить локомо-
тивщикам во время ВКО. 

– К весеннему  комиссионному 

осмотру помимо локомотивных 
бригад  привлекаются все без исклю-
чения инженерно-технические ра-

ботники, ведь от того, насколько 
качественно будут подготовлены  
локомотивы, зависит безопасность и 

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматы

МЕЛОЧИ В ФОКУСЕ ВНИМАНИЯ
Апрель традиционно ознаменовался для работников локомотивного 
хозяйства началом весеннего комиссионного осмотра. В течение двух 
месяцев они будут готовить парк к работе в летних условиях.

бесперебойность работы магистра-
ли в летний  период, –  комменти-
рует и.о. начальника Алматинского 
эксплуатационного локомотивного 
депо Серик Бердикулов.

По его словам,  каждый локомо-
тив будет проверен на комфортные 
условия в кабине управления. Не-
маловажным моментом остается и 
эстетическое состояние машины: 
производится частичная покрас-
ка кузова, ходовой части, крыши, 
крышевого оборудования электро-
возов, обмывка и покраска банда-
жей колесных пар с последующим 
нанесением установленных меток 
на колесных парах под контролем 
мастера ПТОЛ и приемщика локомо-
тивов, особое внимание уделяется 
состоянию средств пожаротушения.

Сфокусировано внимание и на 
обучении персонала депо. Чтобы 
своевременно предупредить воз-
можные неисправности, машинист 
и помощник должны,  прежде всего, 
хорошо знать конструкцию и работу 
локомотива. Весенний  комиссион-
ный осмотр в регионе  продлится до 
31 мая. 

Фото автора

КОМИССИОННЫЙ ОСМОТР

В состав комиссии под председательством на-
чальника станции Нур-Султан Ерлана Рахимжано-
ва вошли его заместитель по оперативной работе 
Рахымжан Дарибаев, главный инженер станции 
Бахытхан Абеуов, ревизор по безопасности дви-
жения узла Нур-Султан Кайрат Курманбаев, на-
чальник станции Нур-Султан –  Нурлы жол Самат 
Курбанов, руководители столичных дистанций 
сигнализации и связи, пути, электроснабжения, 
а также локомотивного и вагонного депо. 

Привлекли также председателей профсоюзных 
комитетов предприятий, представителей военни-

зированной железнодорожной охраны, восстано-
вительного и пожарного поездов станции Нур-
Султан, ремонтных депо, акмолинского филиала 
АО «Транстелеком», филиала АО «Пассажирские 
перевозки – Северный» и других. 

Ежегодный весенний комиссионный осмотр 
проводится с целью проверки готовности ин-
фраструктуры к работе в летний период, оценки 
хозяйств после выхода из зимы, своевременного 
устранения недочетов, предупреждения производ-
ственного травматизма, обеспечения стабильной 
работы железнодорожного транспорта и безопас-
ности движения поездов.

 20-21 апреля комиссия проверила состояние 

К ЛЕТУ ГОТОВЫ
На минувшей неделе состоялся весенний комиссионный ос-
мотр хозяйств, расположенных в границах узла Нур-Султан. 

производственных объектов, инфраструктуры, 
подвижного состава, вокзалов, технических 
средств, пожарной безопасности, охраны труда, 
работу по предупреждению производственного 
травматизма. 

Особое внимание уделено выполнению работ-
никами должностных обязанностей по обеспече-
нию безопасности движения, уровню профессио-
нальной подготовки, организации и проведению 
техучебы, состоянию трудовой дисциплины, уком-
лектованности штатной численности на выполня-
емые объемы работ и соблюдению технологиче-
ских процессов. 

Оценены обеспеченность инвентарем, обору-
дованием и запасными частями, соответствие 
содержания объектов установленным требова-
ниям, проведен мониторинг устранения ранее 
выявленных неисправностей. 

По итогам проверки руководители всех струк-
турных подразделений, расположенных в гра-
ницах станции Нур-Султан, предоставили  мате-
риалы разборов с планом-графиком устранения 
выявленных в ходе осмотра замечаний.  

Любовь РОВБА

ПОЗДРАВЛЕНИЕ

Дорогие ветераны войны и труда!
Уважаемые железнодорожники!

БЕЗОПАСНОСТЬ

Ежегодно 28 апреля железнодорожники отме-
чают Всемирный день охраны труда – день памя-
ти рабочих, погибших или получивших травмы 
на работе. В нынешнем году во всех филиалах 
АО «КТЖ – Грузовые перевозки» он прошел под 
девизом: «Остановить пандемию: охрана труда 
может сохранить жизни». В связи со вспышкой 
Covid-19 главная цель – недопущение коронави-
руса на рабочих местах. Эта работа ведется сов-
местно руководством и профсоюзным комитетом 
каждого отделения. 

В условиях чрезвычайного положения сотруд-
ники офиса в отделениях грузовых перевозок 
работают «на удаленке». На производстве оста-
лись специалисты, непосредственно связанные 
с движением поездов. Для них проводятся спе-
циальные инструктажи: как себя вести в случае 
обнаружения признаков коронавируса у себя или 
у коллеги. Перед тем как приступить к работе, 
машинисты, их помощники, осмотрщики вагонов 
проходят медицинский осмотр. Перед каждой 
сменой – обязательное измерение температуры 
бесконтактным термометром.

Обработке подвергаются кабины локомотива, 
пульт управления, все сиденья и ручки дверей. 
Регулярно в зданиях станций,  эксплуатацион-
ных локомотивных и вагонных депо проводится 
дезинфекция. 

– Для железнодорожников нашего региона 

приобретено 1500 многоразовых масок, 15000 
хлорированных таблеток, 400 пар медицинских 
перчаток, 50 литров жидкого мыла, 30 литров 
антисептиков, дозаторы для антисептиков, – рас-
сказал председатель профкомитета Восточно-
Казахстанского отделения грузовых перевозок 
Берикхан Тлеужанов.

Железнодорожники Атырауского эксплуатаци-
онного локомотивного депо запустили познава-
тельный ролик о профилактике коронавируса. 

Стоит отметить, что безопасность услуг и труда, 
охрана здоровья являются главным принципом 
политики АО «НК «ҚТЖ». В компании реализуют-
ся программы «Поведенческие диалоги безопас-
ности», «Останови опасность!», «Происшествия 
без последствий», старт которым дан в прошлом 
году председателем Совета директоров АО «НК 
«ҚТЖ» Кристианом Куном. Их задача – предотвра-
тить любые несчастные случаи на производстве.

Фото автора

ТРАВМАТИЗМА СТАЛО МЕНЬШЕ
В первом квартале текущего года АО «КТЖ – Грузовые перевозки» достигнуто снижение 
показателя производственного травматизма. Такому результату способствовала масштабная 
профилактическая разъяснительная работа, проводимая руководством и профсоюзными 
комитетами каждого отделения.

Роман ЛЮБИМОВ

Станция Илецк является приграничным                 
пунктом и проводит работу по приему и сдаче 
вагонов на РЖД. В составе пункта техническо-
го обслуживания вагонов (ПТО) работают 102 
человека, из них 50 – осмотрщики-ремонтники 
вагонов ПТО и 13 ОРВ контрольных постов. Все-
го за первый  квартал 2020 года обработан 3451 
поезд, или 154037 вагонов. 

В ходе четырехмесячника «Внимание – боко-
вая рама!» выявлено 2 серьезных дефекта деталей 

грузовых вагонов. В январе 2020 года при техни-
ческом обслуживании грузового поезда №2202 
осмотрщик-ремонтник вагонов Сергей Жамбаулов 
выявил трещину в боковой балке тележки типа 
КВЗ-И2 длиной 230 миллиметров, переходящую в 
поперечные общей длиной  50 миллиметров, также 
трещину в месте соединения концевой поперечной 
и продольной балками длиной 110 ммллиметров. 
В феврале 2020 года ОРВ Тлеккабыл Садыков при 
техобслуживании грузового поезда №3006 выявил 
трещину с внутренней стороны в месте соединения 
боковой и концевой поперечной балками тележки 
типа КВЗ-И2 длиной 120 миллиметров. 

ИТОГИ

ДЕФЕКТ НЕ ПРОЙДЕТ
На станции Илецк филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
– «Илецкое отделение ГП»  за первый квартал осмотрщиками-
ремонтниками вагонов обработано 154037 вагонов, выявлено 
3 серьезных дефекта, представлявших угрозу безопасности 
движения. 

Анна МАРЬИНА, 
Илецк

Осмотрщик-ремонтник вагонов Кайрат                   
Доскужаев при техническом обслуживании 
грузового поезда №2110, прибывшего со стан-
ции Оренбург РЖД, в груженом вагоне по внеш-
ним признакам выявил разрушение торцевого 
крепления подшипников на оси буксового узла 
колесной пары. Вагоны отправлены на ремонт.  

– Безопасность движения поездов была обес-
печена благодаря бдительности осмотрщиков-
ремонтников вагонов ПТО станции Илецк, 
предот-вративших нарушение безопасности 
движения поездов и возможные тяжелые по-
следствия, – отметил начальник ПТО Рашид 
Байниязов. – Специфика работы ПТО предус-
матривает ежедневные контакты с работника-
ми Российских железных дорог и пограничной 
службой. Соответственно, принимаются усилен-
ные меры по предотвращению распространения 
COVID-19. Все работники обеспечены перчатка-
ми, масками, перед дежурством ответственным 
лицом командно-инструкторского состава ПТО 
проводится инструктаж, каждые 3 часа произ-
водится дезинфекция служебных и бытовых 
помещений. Весенний комиссионный осмотр 
в период пандемии проводится в штатном ре-
жиме самостоятельно. 

По словам директора филиала Марлена Кокрекбаева, весеннему 
комиссионному осмотру подлежали хозяйства станций и предприятий, 
расположенные в границах региона. В связи с введением чрезвычай-
ного положения в стране, связанного с пандемией, был издан приказ 
для руководителей линейных подразделений о проведении весеннего 
комиссионного осмотра на местах под председательством начальников 
станций совместно со структурными подразделениями. 

Руководством Карагандинского отделения ГП был составлен график, 
согласно которому осуществлялся осмотр. Ответственные лица  докла-
дывали о проделанной работе ежедневно в  режиме «онлайн».   

– Как правило, в период  весеннего осмотра осуществляется  проверка 
состояния железнодорожного пути, переездов, устройств сигнализа-
ции, связи и контактной сети, обеспечение работников спецодеждой 
и спецобувью, а также оценивается готовность персонала к летнему 
графику работы, – сообщил Марлен Кокрекбаев. 

По результатам осмотра руководством ГП акцентировано внимание 
на приоритетных вопросах по обеспечению стабильной работы железно-
дорожного транспорта и безопасности движения поездов, охраны труда 
на рабочих местах, предупреждения производственного травматизма 
и заболеваемости коронавирусной инфекцией. 

Кроме того, обозначены не менее важные задачи перед коллективом  
– проведение безопасной и бесперебойной работы железной дороги, 
сокращение непроизводительных расходов, а также рациональное 
использование трудовых ресурсов. 

Светлана МОГАЙ, Караганда 

КАРАГАНДИНЦЫ 
ЗАВЕРШИЛИ ВКО

В филиале АО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
– «Карагандинское отделение ГП» подвели 
итоги весеннего комиссионного осмотра.

В ТРУДОВОМ РИТМЕ

Приоритетная задача на нынешний год для Алматинско-
го отделения магистральной сети – капитальный ремонт 
пути. Работы в регионе запланированы в объеме 76,7225 
километра.

 Ремонтные работы пройдут  на участках Актогайской ди-
станции пути, разъезд 2 – Шол-Кызыл, Шол-Кызыл –  разъезд 
3 –  Жаксыбулак  в объеме 34,6278 километра. Силами подряд-
ной организации «Integra Cоnstuction KZ»  проходят работы на 
участках Бескольской дистанции пути: Сары-Кум – разъезд 5,                                 
разъезд 5 – Сайкан в объеме  42,0947 километра.

 Более того, в этом году запланировано строительство ограж-
дения против выхода скота на железнодорожный путь хозяйст-
венным и подрядным способом – 450 километров на участках 
Актогайской, Бескольской, Алматинской и Алтынкольской дистан-
ций пути. Предстоит также удлинение плетей бесстыкового пути 
с применением путевой рельсосварочной самоходной машины с 
укладкой высокопрочных изолирующих стыков, укладка новых 
плетей на участке Жетыген – Алтынколь, а также укрепление 
балластной призмы путевым щебнем в объеме 16131 кубических 
метров на участках Алтынкольской дистанции пути.

–  Предстоит большой объем работы, ведь от того, в ка-
ком состоянии находится стальная колея, зависит скорость 
доставки грузов и пассажиров. Поэтому приоритетной за-
дачей отделения  является повышение уровня безопасности 
движения поездов, надежность пути и снижение количества 
отказов технических средств, – говорит  начальник отдела 
пути Руслан  Нурболат.

В рамках противоаварийных работ ведутся шлифовка рельсовых 
концов, приварка рельсовых соединителей, сборка рельсошпаль-
ной решетки, а также сварка плетей бесстыкового пути. 

Не секрет, что работа путейца – одна из самых тяжелых: ремонт 
ведется в сложных погодно-климатических условиях, нередко в 
ночное время и жестких временных ограничениях. Поэтому боль-
шое значение в период проведения ремонтной  страды придается 
созданию хороших социально-бытовых условий рабочим: созда-
нию нормальных условий для проживания и отдыха путейцев, 
доставке питания и питьевой воды к месту работ.  

Итогом летних путейских работ станет повышение безопасности 
перевозки пассажиров и грузов, а также увеличение пропускной 
способности. 

Елена КОЛДАСБАЕВА, Алматы

НАЧАЛИСЬ 
ПУТЕВЫЕ РАБОТЫ
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БӘРІ ДЕ ЖЕҢІС, БӘРІ ДЕ МАЙДАН ҮШІН...
ОСЫНДАЙ ҰРАНМЕН ФАШИЗМГЕ ҚАРСЫ СОҒЫСҚА ЖҰМЫЛҒАН БҮКІЛ КЕҢЕСТЕР ЕЛІ 

ХАЛҚЫНЫҢ МАЙДАНДА ДА, ТЫЛДА ДА КӨРСЕТКЕН ЖАНҚИЯР ЕРЛІГІ ЕШҚАШАН ӨШПЕЙДІ.  

4 ҰЛЫ ЖЕҢІСКЕ – 75 ЖЫЛ 

Соғыс жылдары Украинада  маневр 
диспетчері болған шымкенттік ардагер    
Абдулла Жұманов биыл 94 жасқа келеді. 8 
ұл-қыз тәрбиелеп өсіріп, олардан тараған 
немере-шөберелерінің арасында бақытты 
ғұмыр кешіп отырған қария соғысқа да 
теміржолшы ретінде қатысуымен ерек-
шеленеді.

– 16 жасымда  теміржолға жұмысқа 
тұрдым. 1942 жылы 2 маусымда Ташкент 
темір жолының Түркістан станциясында 
техникалық бақылаушы болып бастадым.  
1943 жылы қыркүйекте үш айға курсқа барып, 
оқып келгесін   №31 разъезде кезекші болып 

Семей теміржолында ұзақ жылдар 
еңбек еткен Ұлы Отан соғысының 
ардагері Кәмкетай Байыров бүгінде 
Жеңістің 75 жылдық мерейтойына 
даярлық үстінде. Қазіргі таңда 94 жасқа 
аяқ басқан қарт майдангер жыл сайын 
шеруге киетін теңізші формасын өзі 
әзірлеп, ордень-медальдарын да жал-
тырата сүртіп, өңіріне қадауда.    

Бірақ,  биыл жыл сайын өткізілетін 
Жеңіс шеруі болмайтындықтан қарт жа-
уынгер мерекені үйде атап өтеді. Деген-
мен байырғы әріптестері, әсіресе жас те-
міржолшылар қарияны жалғызсыратқан 
емес. Жуырда ғана «Біз біргеміз!» акциясы 
аясында амандық сұрасып кіріп шыққан 
болатын.

Қазыналы қария ондайда соғыс жыл-
дары жайлы әңгіме сұраған жандар 
алдында сол бір сұрапыл күндер тура-
лы айтудан әсте жалықпайды. Қазіргі 
күндері қимылы ширақ, сөздері мәнді 
соғыс ардагерінің өткен күндер жайлы 
ескірмейтін естеліктері мол.

Кәмкетай ақсақал небары 17 жасын-
да, 1943 жылдың қазанында өзі сұранып 
майдан даласына аттаныпты. Өмірінде 
теңізді көрмеген қыр баласына Қызыл 
тулы Балтық флотының теңізшісі болу 
бұйырған екен. Жеделдетілген бес айлық 
курстан соң бірден Балтық теңізіндегі 
соғыс кемесіне жіберіліп, артиллерист 
міндетін атқарады. Жас жауынгер дәл 
соғыс өрті қызып тұрған шақта ұрысқа 
кіріпті.

– Біздің кемеміз жаудың сүңгуір 
қайықтарымен ұрысқа жиі түсетін  еді. 
Ондайда тәуекелге бас тігуге тура келеді. 
Ашық теңіз шартараптан қауіпке толы. 
Әуеден де, судың астынан да кез келген 
сәтте қатер төнеді. Немістер теңізді де ми-
налап тастаған болатын, – дейді ақсақал 
сұрапыл жылдарды есіне алып. 

Бірде жаудың алып кемесін дәл көздеп 

Ұлы Отан соғысының ардагері, қарт те-
міржолшы Жүнісбек Кәрімов ақсақалмен 
биыл Жеңістің 75 жылдығы қарсаңында 
тағы да кездесіп, қал-жағдайын білдік. 

Осыдан төрт жыл бұрын Елордадағы өз 
үйінде жұбайымен бірге сұхбат алып, естелік-
терімен бөліскен қарияның бүгінде 94 жасқа 
толса да тың екенін көріп қуанып қалдық. 
Былтыр жыл басында жұбайынан айырылып, 
жаны жабырқап, жалғызсырап қалған еді. 
Қариялардың қос ұлы болған, екеуі де ерте 
өмірден өтіп, немерелері бөтен болып кет-
кен екен. Бүгінде қария тумаса да туғандай  
болған  балаларынан тараған немерелерінің 
қарауында.       

Соғыстан бас-аяғы 7 жылда оралған 25 
жастағы жауынгер Жүнісбек 15 жастағы 
Ғапурамен отау құрып, екеуі 67 жыл бір-
ге өмір сүріпті. Қан майданға 18 жасында 
аттанғанда, бұған дейін бірнеше баласы шеті-
неп барып көрген жалғыз ұлы  Жүнісбегін 
енді көремін бе, жоқ па деп құса болған әкесі 
үш айда күйігі ішіне түсіп, көз жұмыпты. 

 Ғасырға жуық өмір сүріп отырған Жүнісбек 
ақсақал 1926 жылы Ақмола облысының 
Қажымұқан ауылында дүниеге келген. 
Соғысқа шақырылған соң үш ай Алматыда 
дайындықтан өтіпті. Жауынгерді 348-ші жаяу 
әскер дивизиясына жібереді. Майдандағы 
алғашқы күні ардагердің жадында өшпес із 
қалдырыпты. Жерден де, көктен де оқ жауған 
қанды қырғыннан аман қалғанына өзі де сен-
бепті. «Әрі қарай етіміз үйреніп кетті, селт 
етпейтін болдық» дейді.     

–  Соғыс біздің сағымызды сындыра ал-
мады, Жеңіс күні жақындаған сайын қайта 
күшейіп, екіленіп алға ұмтылдық. Тура 
жеңіске бір күн қалғанда басымнан жарақат 
алдым. Қайта оқ каскама тиген. Басымнан 
қан судай ақты. Сөйтіп 7 күн бойы дала го-
спиталінде жаттым. Көзім көрмей қала ма 
деп қорықтым. Бірақ біртіндеп жанарым 
қалпына келе бастады, – деп еске алады 
ақсақал. 

 Соғыс біткесін Берлиннен Белоруссияға үш 
ай жаяу жүріп келген сарбаздар қатарында 
болған Жүнісбек Кәрімов елге бірден оралма-
ды. Авиациялық училищені тәмамдап, тағы 
4 жылдай әскери салада еңбек еткен. Туған 
жерге елуінші жылдардың басында ғана 
оралып, авиация саласында алған білімінің 
арқасында теміржолда белгі беру және бай-
ланыс шаруашылығында білікті маманға ай-
налды.1992 жылы зейнеткерлікке шыққанға 
дейін радиобайланыс бойынша электр меха-
нигі, телім бастығы қызметтерін абыроймен 
атқарады.  

Балалық шағы ашаршылық нәубетімен, 
бозбала кезеңі соғыспен сәйкес келген 
қарияның бүкіл ғұмыры сынақтар мен 
қиындықтардан тұрғанына қарамастан 
қажыры мен қайратының  күштілігі сондай, 
тоқсаннан асса да әлі  тың, сөзі ширақ, ойы 
анық. Тек өмірлік серігінің өзінен жасы көп  
кіші бола тұра алдымен кеткені қарияның 
көңілін құлазытады. 

– Бәрі де Алланың сынағы ғой. Осы-
лай жазған екен. Пешенемізге жазылған 

Федор Иванович Бочарев Ұлы Отан 
соғысы басталғанда небәрі он жеті жа-
ста екен. «Көп кешікпей ағам Павелді 
соғысқа шығарып салдық. Ал бір жыл-
дан соң, 1942 жылдың сәуірінде мен де 
әскерге алындым», деп еске алады сол 
бір жылдарды кейіпкеріміз. 

Петропавловскден  жас жауынгерлерді 
пойызға отырғызып, Қиыр Шығысқа – Жа-
пониямен шекараны қорғауға жөнелтеді. 
«Қиыр Шығысқа 12 тәулік жүріп жеттік. 
Ачинск қаласында екі апта карантинде 
болып, одан кейін Владимир бұғазына 
қарай, катермен жеткізілдік. Онда 
орналасқан әскери бөлімде бізге фор-
ма беріп, жан жаққа бөлді. Мені Тынық 
мұхиты флотының 1-ші ротасының 53-
ші жеке-пулемент батальонына  тіркеді. 
Сол уақыттан бастап, 1945 жылы тамызда 
Жапониямен соғыс басталғанға дейін біз 
әскери жаттығудан өттік. Біз доттарды 
күзетіп, шекарада караулда болдық. Фа-
шистерге қарсы ұрыс даласында болып 
жатқан барлық жағдайдан хабардар 
болдық. Біздің жауынгерлердің қаза бо-
лып жатқанын естігенде, жүрегіміз ауы-
ратын» деп күрсінеді Федор Иванович.

Кеңес Одағы әскерлерінің фашизмді 
жеңіп, Ұлы Жеңіске қол жеткізгені ту-
ралы сүйінші хабар шартарапқа тарап 
жатқанда, солдат Бочарев үшін соғыс 
енді басталып жатқан еді. Қиыршығыс 
майданының әскерлерін сол кездері 
пароходқа тиеп, Сахалин аралына 
жөнелткен-ді. Оларға берілген тап-
сырма аралдағы Маока қаласын 
жапондықтардан азат ету еді. Кеңес 
әскерлерінің басым күшінің алдында 
жапондық басып алушылар қауқарсыздық 
танытып, бірнеше күн ішінде қала 
қайтарылып алынып, арал жаудан боса-
тылды. 

«Бір айға жетер жетпес уақыт ішінде 
Жапония берілгені туралы актіге қол 
қойды, біз екі айдан кейін ғана батальонға 
оралдық. Содан 1947 жылға дейін әскери 
борышымызды өтедік», – дейді ардагер. 

Бүгін оның қоржынында Ұлы Отан 
соғысының ІІ дәрежелі ордені, Жуков 
медалі, «Жапониядағы жеңісі үшін» ме-
далі бар. Елге оралған соң Федор Ивано-
вич Анар станциясындағы вагондарды 

ТЫНЫҚ МҰХИТТАН 
ҚАЗАҚ ЖЕРІНЕ ДЕЙІН...

техникалық тексеру пунктіне слесарь 
болып жұмысқа тұрып, кейін вагон 
қараушы, аға вагон қараушы болып 
зейнетке шыққанға дейін 37 жыл абы-
роймен атқарады. Теміржолдағы еңбек 
жылдары да кейіпкеріміз үшін өзіндік 
өмір мектебі болғаны рас. 1972 жылы  
өте қауіпті ақаулы вагонды анықтап, бұл 
туралы станция кезекшісі мен машинист-
ке хабар беріп үлгеруінің арқасында 
үлкен апаттың алдын алады. Осы еңбегі 
үшін станция басшылығы оған датасы 
жазылған атаулы сағат тарту етеді. 

Анар станциясында Федор Иванович 
болашақ жары Евдокия Илюшинаны 
жолықтырады. Ол станцияда бағыттаушы 
болып жұмыс істеп жүрген болатын. Евдо-
кия Илюшинаның да «Ұлы Отан соғысы 
кезіндегі ерен еңбегі үшін» медалі бар. Ол 
соғыс жылдары әпкесімен бірге теміржол-
да жұмыс істеген еді. 

«Біз соғыстың да, ашаршылықтың да 
ащы дәмін татқанымызға қарамастан, 
өмірімізді адал еңбекпен өткіздік. 
Еңбекті сүюге және қай жұмыста да             
жауапкершілікті сезінуге балаларымы-
зды да тәрбиелеп өсірдік», – дейді  ерлі-
зайыпты Бочаревтар. 

Сұлугүл БАКЕСОВА
Суретті түсірген автор

«СОҒЫС САҒЫМЫЗДЫ СЫНДЫРА АЛМАДЫ...»

ғұмырды тынысымыз біткенше адал және 
абыройлы сүріп шықсақ болды. Өз басым 
ешкімнің алдына қол жайып бармадым, 
таза еңбегім мен білімімнің арқасында ауыр 
сынақтардан аман өтіппін. Ендігі өмірім де 
бір Аллаға аманат. Соғыс сындыра алмаған 
сағымыз сынбасын деп тілеймін.  Бастысы, 
еліміз тыныш,  бейбіт заман болсын! – деп 
аталық тілегін айтты қария. 

 Райхан РАХМЕТОВА
Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

ЕКІ ЖЫЛҒА СОЗЫЛҒАН ІССАПАР 
жүрген жерімнен  Украинаның Киев қаласына 
іссапарға жіберілдім. Қаланы жау әскерінен 
босатқан кез. Кеңес әскерлерінің жүріп-тұруын 
ұйымдастыру үшін теміржолшылар керек бол-
ды», – дейді ардагер өткенді еске алып. 

Майдан жанындағы оңтүстік-батыс темір жо-
лында қызмет атқарған ардагер Киевтің іргесін-
дегі Волинск станциясында  маневр диспетчері 
болып станциялық парктер жұмысына жауап 
береді. Сол екі жыл тікелей қару алып жаумен 
соғыспаса да соғыстың барлық қауіп-қатерін 
бастан кешеді.  Соғысқа қару-жарақ техника-
ларын, авиацияға қажетті отын, солдаттарға 
арналған азық-түлік бәрі ашық вагондармен 
жөнелтілген екен. Күн сайын неміс ұшақтары 
қаланы бомбалап жатса да теміржолшылар 
станцияның парктерін, жолдарын реттеп, 
алыс-беріс қатынастың үзіліп қалмауына күш 
салыпты. 

– Үш күн сайын санитарлық пойыз жаралы-
ларды алып келеді. Оларды Киевтегі әскери 
госпитальға орналастырады. Немістің ұшағы 
төбемізден күнара атқылап кететін. Бомбалау-
дан аман қалсын деп соғысқа қажетті заттардың 
барлығын жасырып қоятынбыз. Ал ашық вагон-
дармен заттарды жөнелткен кезде оған зенит 
орнататынбыз. Күніне 3-4 вагон танк, пулемет, 
т.б. техника, қару-жарақ, тамаққа жарайтын 
барлық азық-түлікті майданға жөнелтетінбіз. 
Жұмыс кестеміз ол кезде 12 сағат болды, үш 
ауысыммен істедік. Бірде станцияға түскен 
бомбыдан құжаттарым, киімдерім түгел жа-

БАЛТЫҚ ФЛОТЫНЫҢ ТЕҢІЗШІСІ 
суға батырып жібергені үшін артилле-
рист Кәмкетай Байыров «Адмирал На-
химов» медалімен наградталыпты. Айта 
кетерлігі, бүкіл Шығыс Қазақстан облы-
сында аталмыш марапатты иеленген 
жалғыз майдангер.

Әйтседе, жас теңізші үшін нағыз есте 
қаларлық сәттер 1944 жылдың күзі, 
жау қоршауында қалған Ленинградты 
қайтару үшін болған ұрыстарда орын 
алыпты. Сан ұлт өкілдерінен тұратын 
кеңес әскерилері тек құрлықта ғана 
емес, әуе және теңіз күштерін біріктіре 
отырып ұрыс қимылдарына көшеді. Ар-
тиллерист Кәмкетай Байыровтың кемесі 
үшін жүктелген міндет теңіз айлағына 
гитлершілдер мен олардың одақтасы 
фин кемелерін жібермеу, қаланы теңіз 
артиллериясының шабуылынан қорғау бо-
латын. Бұл міндетті жауынгерлер мүлтіксіз 
орындайды. Нәтижесінде жау шеңгелінен 
босаған қалаға құрлық әскерлерімен қатар 
алғашқы болып кіріпті. 

– Адам саны айтарлықтай сиреген, 
ит-мысық та  қалмаған, әбден қираған 
сүреңсіз қаланы жау бомбалаулары ғана 
емес, аштық та қырғынға ұшыратқаны 
көрініп тұрды. Теңізшілерге жүктелген 
алғашқы міндет көшелердегі қараусыз 
жетім балаларды, аурулар мен жара-
лыларды жинау, шаһардың инфра-
құрылымын қалпына келтіру болды, 
–  дейді қария.

Балтық аймағы жаудан толық 
тазартылған соң майдан шебіндегі Рига 
мен Таллин қалалары жағалауларын 
күзетіпті. Ұзақ күттірген Жеңіс мере-
кесін ақсақал теңізде қарсы алыпты. 
Бүгінде жаужүрек теңізшінің кеудесі 
ордень-медальға толы. «ІІ дәрежелі ұлы 
Отан соғысы» ордені мен «Адмирал На-
химов», «Маршал Жуков» медальдары 
жарқырайды.

Ержүрек жауынгер елге тек 1950 жылы 
ғана қайтып оралады. Ал бейбіт өмірдегі 
елеулі  жылдарын теміржол саласына ар-
найды. Атамекені  Жарма станциясында 
еңбек жолын бастапты. 1951 жылдың 15 
мамырынан 1986 жылдың 23 мамырына 
дейінгі  аралықта  Семей белгі беру және 
байланыс дистанциясында электромеха-
ник болып абыройлы қызмет атқарды. 
Сонда   жүріп теміржол кассирі Ғалия 
апамызбен көңіл жарастырып, шаңырақ 
көтеріпті. Бүгінде ұрпақ қызығына ке-
неліп, үбірлі-шүбірлі әулеттің ақылшысы 
болып отыр. 

Майдангер теміржолшы осыдан жеті 
жыл бұрын мемлекеттен 2 бөлмелі пәтер 
алған. Бүгінде сол үйінде Жеңістің жетпіс 
бесінші көктемін қарсы алғалы отыр.   Қарт 
майдангер осынау бейбіт күндерге, ашық 
аспанға, бүгінгідей шуақты өмір үшін 
шүкіршілік айтудан әсте жалыққан емес. 

Қуаныш ҚОЖАЕВ, Семей
Суретті түсірген автор

нып кетті, – деді ҰОС ардагері. 
1945 жылы 1 сәуірде Жұман атаның екі 

жылға созылған  ісспары аяқталып,  елге 
қайтып келіп, Түркістан станциясында  
кезекші болып жұмысын жалғастырады. 
1948 жылы 24 желтоқсанда Түркістан 
бөлімшесінің пойыз диспетчері болып 
жоғарылайды. 1949 жылы жаңадан 
ашылған Арыс бөлімшесіне пойыз дис-
петчері болып ауысады. 1950 жылдың 1 
мамырынан 1963 жылдың тамыз айына 
дейін Арыс жол бөлімшесі бойынша ке-
зекші қызметін атқарады. 1963 жылы та-
мызда Алматы темір жолының Шымкент 
бөлімшесінде пойыз диспетчері, бөлімше 
бойынша кезекші, аға диспетчердің 
орынбасары қызметтерін атқарды. 1988 
жылдың 9 наурызынан зейнетке шығады. 
Алайда, зейнетке шықса да Жұман ата 
Шымкент бөлімшесінің таразы шебер-
ханасында жолсерік қызметін өз еркімен 
жалғастырып, тағы бірталай жыл еңбек 
етіп, бас-аяғы теміржол саласына 52 жыл 
ғұмырын арнаған екен.    

Жұман ата еңбегіне лайық сый-құр-
метке де ие болды. Кеңес одағының ең 
жоғарғы наградасы «Ленин», «Еңбек Қызыл 
Ту» ордендерімен және «Құрметті темір-
жолшы» төсбелгісімен марапатталды. 

Бүгінде оңтүстік жұрты Абдуллаевтар-
ды «теміржолшылар әулеті» деп таниды. 
Абдуллаевтар теміржолдың әр саласында 
жемісті еңбек етуде.   

Жансая СЫДЫҚБАЙ, Шымкент
Суретті түсірген автор 

Кешегі қаңқұйлы шайқаста жан беріп, 
жан алысып, ұрпағына Жеңіс сыйлаған 
аға ұрпақ  Маңғыстау теміржолында да 
бар. Өкінішке орай олардың көбі бүгінде 
о дүниелік. Десе де теміржол тарихының 
бетіне таңбалаған олардың есімі  мәңгі 
жасайды.  

Маңғыстау жол бөлімшесінде  бүгінде көзі 
тірі жалғыз ардагер Күбір Тілешов Жетібай 
станциясында тұрады. Бүгінде 96 жастағы 
қарт майдангер шүкір, әлі күнге тың, жағдайы 
жаман емес. Халінен хабар алып келген адам-
мен тілдесіп, батасын беруден жалықпайды. 

1924 жылы Түрікменстанның Небитдаг 
қаласында дүниеге келген Күбір ата 1943 
жылдың күзінде майданға аттаныпты.  
Владивостоктағы №358 теңіз жаяу әскері 
қатарында болып, екі жыл елімізді жау-
дан тазартуға атсалысқан. «Немісті жеңген 
соң  Жапон басқыншыларымен соғыстық. 

Көп ұзамай оларды тізе бүктіретініне совет 
әскерінің  еш күмәні болған жоқ, сондықтан 
фашизмді жеңген біздің әскердің көңіл күйі 
көтеріңкі болды»  деп естелік айтады  қарт 
майдангер.  Жасы тура келген соң соғыс біткен 
соң да әскери қызметін өтеуге қалған Күбір 
ата 1947 жылға дейін сонда болып, Жапони-
яда барлаушылар әскері құрамында қызмет 
атқарыпты.  Майдангер соғыста көрсеткен 
ерлігі үшін  II-дәрежелі Отан  соғысы» ордені-
мен, «Маршал  Жуков», «Жапонияны жеңгені 
үшін» медалімен марапатталған.   Сталиннен 
алғыс хат алған.   

Соғыстан оралған соң Ашхабад теміржо-
лында станция кезекшісі болып жұмыс істеп 
жүріп,  1959 жылы атамекеніне оралады. 1969 
жылы Маңғыстауға қоныс аударып, 1984 
жылға дейін Жетібай станциясында пойыз 
құрастырушы болып еңбек етті.   

Бес бала тәрбиелеп жеткізіп, бүгінде со-

ҚАРТ МАЙДАНГЕР ЕСТЕЛІГІ 

Қызылорда жол дистанциясының 
ұжымы соғыс ардагері  Любовь Сергеев-
на Колесникті Ұлы Отан соғысы жеңісінің 
75 жылдық мерейтойымен  құттықтады.  

Қызы Татьянаның қамқорлығындағы 
ардагер биыл 95 жаста. Қимыл қозғалысы 
ауырлағанмен, өзін сергек сезініп, жолшылар 
ұжымы атынан келген Ғалия Ноғайбаева мен 
Рақымжан Сардарбековты қуана қарсы алып, 
«Бұлар менің  коллективім – теміржолшылар» 
деді мақтанышпен.   

Теміржолшылардың  ыстық ықыласы 
толтырылған азық-түлік себеті мен кәсіподақ 
ұйымы атынан қаржылай көмекті қабыл 
алған   Любовь Сергеевна  өзін Жеңіс күнімен 
құттықтаған барша әріптестеріне  алғысын 
білдірді.   

Қызылорда медициналық техникумын 
тәмамдап, кәмелет жасына жеткенде Отан 
қорғауға соғысына аттанған Любовь Ко-
лесник  маршал  Г. Жуков басқаратын І-Бе-
лоруссия майданында медбике болыпты. 
Жаңбырдай жауып тұрған оқ пен оттың ара-

МАЙДАН ДАЛАСЫНЫҢ ҚАРЛЫҒАШЫ сында жүгіріп жүріп жаралыларға көмек 
көрсететін медбикелерді барлық солдат-
тар жақсы көріп, «майдан даласының 
қарлығаштары» деп еркелетеді екен. 

 Сұрапыл соғыстың соңына дейін 
жетіп, Берлиннің танымал Бранденбург 
қақпасына «Енді әлемде бейбітшілік 
болсын» деген жазу қалдырған мед-
бике қыз  туған жеріне 1945 жылдың 
қыркүйегінде жеңіспен оралады.  Содан 
Қызылорда теміржолының  медпункті-
не фельдшер болып орналасып, зейнет 
жасына жеткенше табан аудармай еңбек 
еткен ардагердің   ендігі тілегі -  әлемде 
тыныштықтың бұзылмауы, балалардың 
шаттық күлкісінің тарқамауы. 

– Дистанция есебіне тіркелген 
соғыс ардагерінен тек осы кісі  қалды. 
Сондықтан жалғыз ардагерімізді тек 
жеңіс күні құттықтамай, жиі хабар 
алып, қал жағдайын біліп тұрамыз, – деді 
дистанциясының кәсіподақ ұйымының 
төрайымы Ғалия Ноғайбаева. 

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ, Қызылорда
Суретті түсірген автор

лардан немере шөбере сүйіп отырған 
қарт қазірде сол Жетібай станциясында 
тұрады. 

Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
Суретті түсірген автор
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575 ЛЕТ ВЕЛИКОЙ ПОБЕДЕ!

Именитый ветеран едва сдерживает слезы, когда 
вспоминает о пережитом военном времени. Совсем 
мальчишкой в ноябре 1942 года он был призван 
Лозовским райвоенкоматом в действующую армию. 
Григорий Петрович до мельчайших подробностей 
помнит о том, как воевал и как хоронил своих бое-
вых товарищей.

– Со свистом пролетали пули, гремели снаряды, на 
моих глазах гибли товарищи, с которыми час назад 
шел в наступление. Все это надо было пережить, 
– вспоминает ветеран. – После боя на Курско-Ор-
ловской дуге мне присвоили звание сержанта и за 
смелость вручили медаль «За отвагу». 

Ветеран освобождал Белгород, Орел, Харьков, 
Курск, принимал участие в форсировании реки 
Днепр со стороны города Киева, а также воевал за 
Кенигсберг и Варшаву. Во время освобождения Ке-
нигсберга получил контузию. 

В середине 1945 года наступили мирные времена, 
однако ветерана комиссовали лишь в 1949 году.

В послевоенное время Григорий работал в колхозе, 
а в 1950 году по путевке отправился в шахтерскую 
столицу. Несколько лет проработал на цементном 
заводе в поселке Компанейск. Затем до самой пенсии 
трудился на железной дороге. В 1981 году ушел на 
заслуженный отдых. Но ветеран не привык сидеть, 
сложа руки. По сей день он занимается активной 
общественной деятельностью. 

На День Победы Григорий Степенко планировал 

отправиться в Москву для участия в военном параде 
на Красной площади. Однако из-за введения режима 
ЧП массовые мероприятия были отменены. Но, как 
отметил Владимир Путин, парад Победы и акция «Бес-
смертный полк» в этом году обязательно состоятся.

Это вдохновляет ветерана, он уверен, что пройдет 
по Красной площади вместе с оставшимися в живых 
боевыми товарищами с гордо поднятой головой.                 

Фото автора   

Да, не будет шествия Бессмертного полка, возло-
жения цветов к Мемориалу Славы, а в этих акциях 
представители ныне бывшего Восточно-Казахстан-
ского отделения грузовых перевозок участвовали 
ежегодно. Но в дань уважения к прошлому в Усть-
Каменогорске подготовят выставку в технической 
библиотеке, организуют персональные поздравле-
ния участникам войны, оставшимся в живых. Уже 
подготовлена экспозиция в музее железной дороги 
Оскеменского эксплуатационного локомотивного 
депо, посвященная деятельности станции Защита 
в годы войны, ее работниках – тех, кто продолжал 
трудиться и тех, кто был призван на фронт. Правда, 
из-за режима чрезвычайного положения в стране 
музей пока еще не открыт. 

– Накануне праздника мы посетим своих ветера-
нов, состоящих у нас на учете, – рассказал председа-
тель профкома Берикхан Тлеужанов. – Обычно мы 
приезжаем к каждому персонально, дарим подарки. 
Ветеранов войны с каждым годом становится все 
меньше. Те, кто живы, давно отметили 90-летний 
юбилей. Сейчас у железнодорожников на учете 
значится два участника войны. Это Анна Пьяненко 
и Василий Снегур. 

Анна Пьяненко в годы войны работала в специ-
альном подразделении Народного Комиссариата 
путей сообщения – военно-эксплуатационном от-
делении (ВЭО). Туда она попала из Защитинской 
дистанции пути, где трудилась до войны.  В 1944 

году ее в составе ВЭО перебросили на запад. Вместе 
с другими Анна в составе НКПС расчищала и восста-
навливала железнодорожные пути. В послевоенное 
время продолжила работу на Защитинской дистан-
ции пути, потом – в отделе рабочего снабжения 
железной дороги. 

Василий Снегур участвовал в сражениях с Япо-
нией после того, как советские войска победили 
Германию, потом еще семь лет был на службе в 
армии.  В послевоенное время работал слесарем 
в вагонном депо, 18 лет был начальником гру-
зового двора станции Защита, откуда вышел на 
заслуженный отдых. 

Биографии этих ветеранов вошли в брошюру 
«Железнодорожники Защитинского отделения до-
роги в Великой Отечественной войне», которую вы-
пустили железнодорожники пять лет назад, к 70-ле-
тию Победы. Там содержатся сведения и о других 
фронтовиках, тружениках тыла, которые были на 
тот момент живы, данные об участии казахстанцев, 
работников станции Защита в войне. Материалы 
для брошюры подготовила главный библиотекарь 
технической библиотеки станции Оскемен-1 Окса-
на Дьяконова, а издали ее в нынешнем Техническом 
центре АО «НК «ҚТЖ». Эта небольшая книжица 
занимает одно из центральных мест в выставке 
технической библиотеки на станции Оскемен-1, 
посвященной Великой Отечественной войне.

 Например, здесь можно прочесть о том, что уже 
25 июня 1941 года, через три дня после начала вой-
ны, в паровозном депо станции Защита были созда-
ны паровозные бригады, подготовлены паровозы 

для фронтовых перевозок. Железнодорожники один 
за другим уходили на фронт. С началом войны в 
Восточном Казахстане началось массовое переобу-
чение женщин и подростков, которые в тылу заме-
нили мужчин на транспорте, курсы медсестер для 
девушек. На Защите организовали школу фабрично-
заводского обучения, где молодежь обучали желез-
нодорожным профессиям. Мужчин – машинистов 
депо в октябре 1943 года отправили на российские 
станции Ярославль, Архангельск, Петрозаводск, 
Ленинград, откуда они водили воинские эшелоны, 
рискуя жизнями, попадая под бомбежки. 

Сплотившись, народ победил в страшной войне, 
дав пример мужества, стойкости, взаимовыручки. 
Только так, сообща, можно пережить любую беду. 
Железнодорожники Защитинского региона помнят 
об этом.

 Фото Оксаны ДЬЯКОНОВОЙ

СВОИХ ГЕРОЕВ НЕ ЗАБУДЕМ
Несмотря на то, что в этом году по Усть-Каменогорску из-за 
пандемии отменили традиционные массовые мероприятия к 
празднику Победы в Великой Отечественной войне, желез-
нодорожники Защиты не забыли о своих ветеранах и этой 
великой дате. 

День Победы для семьи ди-
ректора департамента пожар-
ной безопасности и восстано-
вительных работ Дирекции 
магистральной сети Бақытжана 
Дилимбетова– главный празд-
ник в году. По традиции, в этот 
день собираются все близкие, 
чтобы почтить память ветерана, 
вспомнить его рассказы о войне, 
о мужестве солдат, сохранивших 
мир на земле.

С ранних лет  Налибай                      
Дилимбетов и его сестра поте-
ряли родителей. Воспитывались 
у родственников, затем в шко-

ле-интернате. Несмотря на юный возраст, Налибай не по 
годам быстро взрослел. Окончил 7-летнюю школу, освоил 
профессию плотника. Осенью 1942 года был призван Яны-
Курганским районным военным комиссариатом в ряды Крас-
ной Армии. Со своими сверстниками Ахметовым Есенберды, 
Искаковым Смаилом, Есимсеитовым Салыбеком попал в одно 
из воинских частей Степного фронта. Так как он свободно 
владел русским языком, отличался физической подготовкой, 
способностью математического мышления и был технически 
грамотным бойцом, его определили в разведчики.

3 августа войска Степного вместе с солдатами Воронеж-
ского фронта перешли в наступление на Белгородско-Харь-
ковском направлении. 5 августа соединения 69-й и 7-й Гвар-
дейских армий овладели Белгородом, освободили Харьков. 
В битве за Днепр в конце августа-начале сентября, развивая 
успех, Степной фронт развернул Полтавско-Кременчугскую 
наступательную операцию на левобережной Украине. В ходе 
битвы были разгромены противостоявшие им соединения не-
мецких 8-й и 1-й танковых армий и к концу сентября вышли 
к Днепру, с ходу его форсировали и овладели плацдармами 
на правом берегу.

В 1943 году в ходе боевого задания разведывательная груп-
па возвращалась с «языком» с передней линии противника, 
когда вдруг завязался бой. Налибай со своими товарищами, 
чтобы выполнить поставленную задачу командования полка, 
начали прикрывать отход товарищей с «языком». В этом бою 
он получил свое первое ранение в руку. За выполнение этого 
задания Дилимбетова и его боевых товарищей наградили 
медалями «За боевые заслуги».

Во время боевых операций под Псковом получил очеред-
ное ранение. 

В минуты тишины между боями Налибай Дилимбетов на-
ходил время заниматься саморазвитием: читал, вел записи 
в своем дневнике о тяжелых военных фронтовых буднях. 
Войну он завершил в звании старшего сержанта.

За ратный подвиг на полях сражения награжден двумя 
медалями «За боевые заслуги»,  орденами Отечественной 
войны 1 и 2 степени и многими другими. 

После окончания войны Налибая Дилимбетова направили 
для прохождения дальнейшей службы в город Арысь. Во вре-
мя очередного отпуска, находясь в родных краях, он познако-
мился с будущей хранительницей семейного очага Менсулу. 

В 1957 году в звании старшего лейтенанта в ходе реформы в 
рядах Советской Армии его переводят в Управление внутренних 
дел Кызылординской области.  Несмотря на тяжести воинской 
службы, а затем и в органах внутренних дел, они с Менсулу  
создали многодетную, очень крепкую и дружную семью. У них 
родились семеро детей: пять дочерей и двое сыновей.

Суровая судьба не дала возможность прожить им долгую 
совместную жизнь. Рано похоронил супругу, но силы жить 
дальше придавали дети. Они, как он утверждал, словно на-
града за все им выстраданное.

Сегодня детям и внукам Налибая Дилимбетова есть чем 
гордиться. В их сердцах он навсегда останется героем, ко-
торый 75 лет назад спас мир от фашистских захватчиков.

Руслан РАХМЕТОВ
Фото из семейного архива

Ольга УШАКОВА, 
Усть-Каменогорск

С ГОРДОСТЬЮ НОСИМ 
ФАМИЛИЮ ДЕДА

Не многие из ветеранов Великой Оте-
чественной войны дожили до этого 
дня – 75-летия Победы над фашизмом. 
Так же, как и уроженец Яны-Курган-
ского района Кызылординской обла-
сти Налибай Дилимбетов.

ПАРАД ВСЕ РАВНО СОСТОИТСЯ    
В очередной раз ветеран Великой Отечественной войны Григо-
рий Степенко, проработавший в Карагандинском регионе нема-
ло лет, получил благодарственное письмо с поздравлениями к 
75-летию Победы в Великой Отечественной войне от президента 
Российской Федерации. 

Светлана МОГАЙ, 
Караганда

«Мы чтим и бережно храним память о подвиге наших ге-
роев. В этом году в связи со сложной эпидемиологической 
ситуацией предлагаем для вас новый формат участия в акции 
«Бессмертный полк» – расскажите о своем герое на нашей стра-
нице в Instagram @uralskrailwayskz». Чтобы принять участие, 
необходимо отправить на номер 87769162154 (WhatsApp) 
фотографию участника Великой Отечественной войны и ука-
зать данные о нем: фамилию, имя, отчество, дату рождения 
и смерти или отметить, что герой жив, годы участия в войне, 
кем он приходится автору заметки» – говорится в обращении.

Первоначально в молодежной организации уральских же-
лезнодорожников родилась идея написать свою «Семейную 
летопись военных лет», в которой будут собраны рассказы об 
участниках войны не только работавших на железной дороге в 
Уральске, но и родных ныне работающих железнодорожников. 
Однако коррективы в планы внесла разразившаяся коронави-
русная инфекция. 

Следует отметить, что молодые железнодорожники Уральска 
ежегодно помогают ветеранам войны и труда в быту, активно 
включились в программу ҚТЖ «2020 БЛАГОродных дел» и рес-
публиканское волонтерское движение «Жеңiс», взяв также под 
опеку ветеранов Великой Отечественной войны и тружеников 
тыла, не работавших на железной дороге, но проживающих 
на подшефной территории. На сегодняшний день в  области 
проживают 62 участника Великой Отечественной войны и 
5831 тыловик. 

Марьяна ПЕРВУШИНА, Уральск

«БЕССМЕРТНЫЙ ПОЛК» 
В ИНСТАГРАММЕ

Уральские железнодорожники вы-
ступили с инициативой собрать свой 
«Бессмертный полк». Из-за пандемии 
он будет виртуальным и пройдет в 
День Победы на странице в Instagram 
@uralskrailwayskz.

Жизненный путь Виктора Малыгина заслужива-
ет целой книги. В семнадцать лет, в 1943-м году, 
он добровольцем ушел на фронт. Служил в вой-
сках тяжелой артиллерии, заряжал орудия, вес 
снарядов которых доходил до 143-х килограмм! 
Просто представьте себе, каково это: в семнад-
цатилетнем возрасте, один за другим посылать в 
казенник пушки громоздкий кусок металла весом 
в полтора центнера! Но не только это, а очень 

многое пришлось пережить Малыгину на вой-
не. Но несмотря ни на что, ему удалось дожить 
до Победы, которую он встретил в Берлине. Его 
боевой путь отмечен орденами Славы 3 степени, 
Отечественной войны 2 степени, медалью «За 
победу над Германией». 

Вернувшись домой, Виктор Малыгин начал ра-
ботать в Костанайском локомотивном депо. Сна-
чала машинистом паровоза, затем электровоза, 
тепловоза. В 1980 году вышел на заслуженный 
отдых. Всю свою жизнь трудился Виктор Михай-
лович  так же добросовестно, как воевал. Поэтому 

По традиции, дети, внуки надевают военную фор-
му, вспоминают боевые заслуги своего отца и деда, 
поют фронтовые песни, достают семейный альбом 
с фотографиями, читают письма с фронта. К слову, 
к данному торжеству присоединяется буквально 
весь поселок Матай, приходят железнодорожники 
поздравить семью Букеновых с Днем Победы. Где 
бы дети Бекимбека Раевича не находились, для них 
день 9 Мая свят как память и дань уважения чело-
веку, который сражался за Родину.

С первых дней войны уроженец станции Матай 
Бекимбек Букенов был призван в ряды Советской 
армии, служил в артиллерийском полку вместе  с 
легендарной Маншук Маметовой.  Уже позже, в 
мирное время, вышла книга Александры и  Акентая 
Халимульдиных – фронтовых друзей  «Звездный 

час Маншук», где расска-
зывается о боевом по-
двиге дочери казахского 
народа, герое Советского 
Союза   Маншук Маметовой. Одна глава  книги 
посвящена и фронтовому подвигу Бекимбека                                  
Букенова, который принимал участие в Невелев-
ской операции, в освобождении Великих Лук и обо-
роне Брестской крепости. Продолжавшаяся более 
месяца оборона стала одним из символов герои-
ческого и трагического начала войны. Советские 
войска смогли показать готовность защищаться до 
последней капли крови, несмотря на преимущества 
противника. Под постоянным огнем противника 
девятнадцать раз происходили порывы телефонной 
связи. Бекимбеку приходилось вытаскивать из-под 
огня однополчанина Рамазана Алипова, ползком 
по глубокому снегу нести раненного друга и вос-
станавливать линию. Приходилось раз семнадцать 

СЛУЖИТЬ ОТЕЧЕСТВУ – ЭТО СВЯТО!
9 Мая для железнодорожной семьи Букеновых – день 
особенный.  Все дети Бекимбека Букенова – участни-
ка Великой Отечественной войны, кавалера орденов 
Великой Отечественной войны, Богдана Хмельниц-
кого, боевых наград  за участие в Великой Отечест-
венной войне – собираются в родительском доме на 
станции Матай почтить память своего отца.

в бою устранять порывы линии. Ведь  как нужна 
была связь!  

Бекимбек Букенов принял участие и в Невельской 
операции – одной  из самых скоротечных наступа-
тельных операций в Великой Отечественной войне. 
Ее главная цель – освободить Невель – была достиг-
нута в течение суток, бои велись за каждый клочок 
земли. Одновременно с наступлением советских 
войск под Сталинградом развернулись ожесточен-
ные бои за освобождение Великих Лук – (крупного 
железнодорожного узла) и прилегающего к нему 
района. Немецко-фашистские войска превратили его 
в мощный опорный пункт оперативного значения. 
Через Великие Луки гитлеровское командование 
осуществляло маневр своими войсками между се-
верным и центральным участками фронта. Вместе с 
тем, из района Великих Лук враг угрожал тылу совет-
ских войск, глубоко вклинившихся в расположение 
противника на витебском направлении. Во всех этих 
«горячих» точках самоотверженно сражался казах-
ский парень Бекимбек Букенов.

– Мы не должны забывать священный подвиг 
наших отцов и дедов, которые  ценой своей жиз-
ни защищали Родину, – говорит сын  Бекимбека                        
Букенова Турысбек.

А в мирное время наш доблестный фронтовик на 
своей родной станции Матай работал  в  дистанции 
пути в отделе кадров и всегда своим детям говорил, что 
нет ничего прекраснее, чем служить своему Отечеству.

 Все дальше в глубь истории уходят события Вели-
кой Отечественной войны, но никогда не сотрутся 
из памяти имена тех, кто  совершил великий подвиг, 
завоевав Победу.

Фото из семейного архива

Елена КОЛДАСБАЕВА, 
Алматинская область

ОН ДОШЕЛ ДО БЕРЛИНА
9 Мая – особый праздник для ветерана Великой Отечественной 
войны, заслуженного костанайского железнодорожника, ныне 
пенсионера Виктора Малыгина. Кстати, недавно он отметил 
95-летие.

его и сегодня помнят и ценят в компании. 
– Он один из тех ветеранов, чей труд лег в осно-

ву компании в ее самые нелегкие времена станов-
ления, – отмечает председатель Костанайского 
регионального Совета ветеранов Виктор Бурцев.

Фото автора

Аслан КУДАБАЕВ, 
Костанай
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6 ҰЛЫ ЖЕҢІСКЕ – 75 ЖЫЛ 

Атыраулық ардагер Төлеуова 
Қалима соғыс кезінде окоп 
қазған. 1925 жылы Гурьев об-
лысы, Бақсай - қазіргі Махам-
бет ауданында дүниеге келген. 
Ата-аналары қайтыс болған соң, 
үлкен ағасы Тұрар Қондыбаев 
іні-қарындастарын өзі жұмыс жа-
сап жатқан Ленинградқа көшіріп 
әкетіпті. 

Тура Әлия Молдағұлованың 
өміртарихына ұқсас. Тұрар ағасы 
әуелі Орынбордың рабфагін-
де оқып, кейін Ленинградта ге-
олог мамандығын алған. Кейін 
ол Совет Одағына белгілі геолог 
болған. Қалима мен Лима егіз қыз 
болыпты. Тұрар аспирантурада 
оқып жүргенінде атақты академик 
Маардың он екі бөлмелі үйінің  алты 
бөлмесін аспиранттарға берген 
екен. Соның бірінде бұлар тұрыпты. 
Соғыс басталғанда Тұрар броньмен 
қалдырылып, отан қорғау ісіне пай-
далы минералды заттарды іздестіру-
ге құрылған экспедициямен Қиыр 
Шығысқа жіберіледі. Ал інісі Сәкен 
Беларуссия ерекше әскери округіне 
жұмысқа жіберіледі. Қалима болса 
сол кезде қоршауда қалған Ленин-
градты жаудан азат ету майданында, 

окоп қазу жұмыстарына алынады. 
Ас жоқ, су жоқ, қоршауда қалған 
қаланың тұрмысы қаншалықты қиын 
болғаны тарихтан мәлім. Соғыс өз 
алдына, адамдар аштық пен суықтан 
қырылып жатты...

Қаланы жау қолынан азат етіп, за-
уыттар мен басқа да стратегиялық 
маңызы бар объектілерді Ленин-
градтан көшірген кезде Қалима 
Таласбайқызы туған жері Атырауға 
оралады. Төлеуов Қайырболат есімді 
жергілікті теміржолшы жігітке 
тұрмысқа шығады. Қайырболат аға 
пойыз құрастырушы, станция кезек-
шісі, Доссор станциясының бастығы 
болып жұмыс істейді. Ал Қалима апа 
Доссор станциясында билет және 
тауар кассирі болып 40 жыл еңбек 
еткен. Төрт бала тәрбиелеп өсірген, 
ұлдың үлкені Төлеуов Мақсот Аты-
рау теміржол бөлімшесінде жұмыс 
жасады, Атырау байланыс дистан-
циясында электромеханик, бас ин-
женер, дистанция басшысы болды. 
Биыл 95-ші көктемін және Жеңістің 
75 жылдығын қарсы алған Қалима 
әжей де тың, немере-шөбере сүйіп, 
солардың қызығына бөленіп отыр. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау
Суретті түсірген автор

Соғыс және еңбек ардагері Қылыш-
қан Садықов қария тоқсанның  жете-
уіне аяқ басып отыр. Ұлы Жеңістің 75 
жылдығына көру бақыты бұйырған 
санаулы майдангердің бірі.  

1923 жылы Алматы облысының Ақсу 
ауданында дүниеге келген ол да елмен 
бірге 18 жасқа толар толмаста  батысқа 
қарай жөнелген екен. Алдымен Таш-
кенттегі алғашқы әскери дайындық 
курсынан өткен соң бірден майданға 
кіреді.  «Соғыстың аты – соғыс, алғашқы 
күндері-ақ қанша достарымнан, жер-
лес бауырлардан  айырылдым. Етіміз 
үйренісіп кеткен соң, жаралы, өлі сол-
даттарды көргенде қайтсек те кегімізді 
аламыз деп қорқынышты ұмытып, тіпті 
өршелене түсетін болдық», – дейді қария 
сол бір кездерді еске алып. 

Соғыс жылдарында қазақ жауын-
герінің ерекше ерлігі қиян-кескі ұрыс 

Ұлы Отан соғысының ар-
дагері, қарт теміржолшы 
Василий Сердюков соғысқа 
аттанғанда кәмелет жасқа 
енді жеткен еді. Ақмола 
өңірінің Богдановка ауы-
лында туған ол мектепті 
бітірер-бітірместен әскер 
қатарына шақырту алады. 

Бала арманы авиациялық 
училищеге түсіп, ұшқыш болу 
еді. Бірақ сол күйі ол арманы 
орындалмай қалды. 1943 жылы 
17 жасында  ағасымен бірге 
Шортанды аудандық әскери 
комиссариатынан келген 
шақыртумен Ресейдің Сара-
тов облысындағы Хвалынск 
қаласына әскерге кетеді. Мұнда ол автопол-
кіне түсіп, бірнеше ай оқып   сержант атағын 
алады. Одан әрі Белоруссия артиллериялық 
әскери бөлімінің 26-шы ауыр миномет бри-
гадасына соғысқа жіберіледі.

– Ол жақта «Студебекер» деген америкалық 
машиналармен 160-миллиметрлік мино-
меттерді тасыдық. Бұл минометтер тек 
сол 1943 жылдың басында ғана әскерге 
жаңадан берілген екен. Біз Минск, Варша-
ваны жаудан азат етуге қатысып, Висла, 
Одер, Шпре өзендерінен өттік. Ең ауыр 
ұрыстар Берлиннің іргесінде, қаладан 75 км 
қашықтықтағы Зееолов биігінде болды, осы 
жердегі кескілескен соғыста 35 мың кеңес 
сарбазы қаза тапты деген дерек бар, – деп 
еске алады соғыс жылдарын ардагер.    

Биыл 94 жасқа келетін ардагер соғысқа ба-
уырымен бірге аттанып, елге жалғыз оралады. 
Қаза тапқан ағасын бауырластар зиратына 
өзі жерлейді. 

Қырық жылдан астам теміржолшы болған 
Момын Өтегенов «Ленин» ордені мен «Құрмет 
белгісі» ордені және бірнеше медальдардың 
иегері. Соғыс кезінде қабырғасы қатпаған, 
бұғанасы бекімеген жасөспірім шағында еңбекке 
араласқан  буынның өкілі, тыл ардагері.

Қара жұмыстың қазанында қайнаған майталман те-
міржолшы жасы тоқсанға келгеніне қарамастан қазір 
де үй іргесіндегі шаруашылығын дөңгелетіп отыр. 

Біреуден ілгері, біреуден кейін тұрмысы бар 
қарияның қазіргі жағдайы жаман емес, қимылы – ширақ, сөзі – түзу. Тек өзі 43 
жыл табан аудармай жұмыс істеп, тер төккен өңірдегі теміржол мекемесі тарапынан 
елеусіз, ескерусіз қалғанына өкпе айтады.  Орынды-ақ, өйткені Ленин және Құрмет 
белгісі орденді теміржолшы өңірде көп емес екені белгілі. «Ерен еңбегі үшін», «Еңбек 
ардагері» және Ұлы Отан соғысындағы Жеңістің 50, 60, 65, 70 жылдық мерекелік 
медальдары кеудесінде тағы жарқырайды. Онымен қоса есімі Қазақстанның Ал-
тын кітабына жазылған ардагердің жүріп өткен өмір белесі ұрпаққа үлгі боларлық 
тағлымға толы. 

1930 жылы дүниеге келген Момын ақсақал соғыс ауыртпалығын бір адамдай 
арқалаған. Анасы Зиякүл біраз құрсақ көтерген, тірі қалғаны – жалғыз Момын. 
Қалғандары шешек, қызылша іспетті індеттерден жастай шетінеп кетіпті. «Соғыс 
басталғанда еңбек армиясына алынған әкем Зәбір Саратов аймағында жұмыс істепті. 
«Еңбек армиясына» алынуына қарағанда денсаулығында кінәрат болған-ау шамасы. 
Ол жағы менің есімде қалмапты. Тек 1945 жылдың басында елге оралған әкем көп 
ұзамай, сол жылдың ақпан айында дүние салды», – дейді кейіпкеріміз. 

Анасына қолғабыс ету үшін өздері тұратын аймаққа жақын теміржол училищесіне 
жұмыс іздей барған сол кездегі жасөспірім баланы директор Онищенко жұмысқа 
емес, оқуға қабылдаған екен. Темір ұстасы мамандығы бойынша. «Темірді қыздырып, 
төске қойып соғу үшін не оқу керек?» деп ойлаған алғашында. Сөйтсе, келте ойлап-
ты. Оқу керек екен. Темірді көрікте ұстау, қызған темірді төске қойып соғу, июу 
арқылы қажет бұйымды жасау, содан соң оны суытып қатайтуға белгілі бір уақыт 
қажет. Училищеден осының бәрін оқып-біліп шыққан жасөспірім жергілікті вагон 
депосына жұмысқа қабылданып, табан аудармай... 43 жыл еңбек етіпті. «Вагон 
жөндеуге қажетті бұйымдардың бәрін жасай беретінмін. Балта, балға, кемпірауыз, 
шегесуырғыш, темір кесетін шапқы секілді еңбек құралдары, шеге, қапсырма, темір 
қамыт секілді бұйымдар менің қолыммен жасалып, өндіріске жөнелтіліп жатты. Ол 
кезде шаршау дегенді білмейтін едік. Оның үстіне, соғыс жылдарының машақатымен 
әбден қиындыққа төзімді болып жетілдік», –  дейді қария.

Шүкір, ақ-адал еңбегі елеусіз қалған жоқ. Аянбай тер төккенінің арқасында, мем-
лекеттік марапаттарға, сый-сияпаттарға ие болды. Қандай қошемет, құрметке де 
лайық.  Бүгінде жасы 90-ға келген тағлымды тағдыр иесіне  лайықты құрмет көрсету 
– бүгінгі жастардың, оның ішінде жамбылдық теміржолшылардың  перзенттік 
парызы деп білеміз. 

Асхат РАЙҚҰЛ, Жамбыл облысы
Суретті түсірген автор

Биыл соғыстың аяқталғанына 75 жыл.  Бірақ 
соғыс ардагерлері сол бір сұрапыл жылдардың 
әр сәтіне дейін еш ұмытпаған, тап кешегі болған 
оқиғадай еске алады. Тән жарасы жазылса да, жан 
жарасы еш жазылар емес...

Солардың бірі – 89 жастағы соғыс ардагері Екате-
рина Серафимқызы.  Ол Мордовия елінде дүниеге 
келіпті. Бұл бір табиғаты әсем, қысы суық, ал жазы 
жанға жайлы жайма-шуақ өлке. 

Ұлы Отан соғысы басталардың алдында әкесі 
Серафим Ксенофонтов 9 баласымен Карелияға 
көшіп келеді. Карелияның батысы Финляндия-
мен шектесіп жатыр. Ол кезде Карелияның Совет 
Одағының құрамына кірген кезі еді, ал финдер жер-
лерін тастап қашып кеткен. Көп кешікпей неміс 
басқыншыларымен соғыс басталады. Кішкентай Катя 
ол кезде 10 жаста еді. 

Финдер өз жерлеріне қайтып келіп, неміс 
басқыншыларымен бірге сол жерді басып алады. 
Жан-жақтан көшіп келіп тұрып жатқан халықтың 
бәрі, соның ішінде Катяның әкесі Серафимнің отбасы 
да тұтқынға түседі.

«Ол бір сұрапыл жылдар еді. Көрмеген қорлығымыз 
жоқ. «Іштен шыққан жау жаман» демекші, көп 
адамдар немістер жағына шығып, сатылып кетті. 
Бәрінен де сол өз арамыздан шыққан сатқындардың 
озбырлығы немістерден де асып түсті. Ұрып-соғу, 
ауыр жұмыстарға салу, аш-жалаңаш жүріп өлместің 
күнін кештік, ауыр азапқа шыдай алмай қанша 
адам қырылып жатты. Үлкендер орманды талдар-
ды құлатып, ағаш шапты. Біз балалар жаңқалар мен 
жапырақтарын жинап өртедік. Кешке сүйретіліп 
баракқа әрең жетеміз. Тақтай төсектерге құлаймыз. 
Немістер тұтқындарды адам ғұрлы көрген жоқ. Бірақ 
финдер немістерге қарағанда жұмсақтау еді, балалар-
ды ұрмады, сатқындарға да ұрып, тіл тигізуге тыйым 
салды. Сөйтіп, Миехиккель концлагерінде 3 жыл, 3 
ай болып, бүкіл қорлық пен зорлықтың бәрін көрдік. 
1944 жылдың күзінде Совет солдаттары келіп, азат 
етті ғой» деп еске алады Екатерина Серафимқызы. 

Содан кейін Катя әжей асханада, медицина сала-
сында санитар, басқа да әр түрлі жұмыстар жасап, 
есейе береді. Азат етуге келген солдаттар арасында 
біреуі жас қызға басқалардан ерекше қамқорлық 
жасап, өзіне жақын тартып жүреді. Ол – Гурьевтегі 
Ганюшкино жетімдер үйінде өскен, сондағы посел-
кеден әскерге барған қазақ солдаты Абсатыров Уап, 
орыстар Вагаф атандырған жігіт еді. 

Ақыры жылдар өте келе Екатерина екеуі көңілдері 
жарасып, қосылады. Ұл-қыз сүйеді. Соғыс бітіп, бейбіт 
өмір басталған соң, Уап туған жері Атырауға келіп, 
әскери салада қызмет етеді. Кейіннен Уап детдомда 
бірге өскен бауырларын да, анасын да іздеп тауып, 
табысады. Күйеуінің фамилиясына көшкен Абсаты-
рова Екатерина соғыстан кейін Атырау локомотив 
депосында машинистердің демалыс үйінде  кезекші 
болып жұмыс істеп зейнеткерлікке шыққан. 

Ол фашист концлагерінің кәмелетке толмаған 
тұтқыны ретінде Ұлы Отан соғысы ардагерлері-
не теңестірілгендер қатарына жатады және сол 
жеңілдіктерге толықтай құқылы. Катя әжей өз 
өмірінен тағылымды естеліктер айтып, сол бір азапты 
күндерді қиналыспен еске алады. Бұл кісі бүгінде 
Атырау өңірі бойынша теміржолшы соғыс ардагер-
лерінен қалған көзі тірі жалғыз адам.

Қосұйым МҰҚАШЕВ, Атырау
Суретті түсірген автор

Гурьев-Астрахань теміржолын 
салуға қатысқан Мария  әжейдің 
бала күнінен көргені бейнет десек 
артық айтқандық болмас, себебі 
ол бала болып ойнап та көрмепті, 
жүрегі жарыла қуанғаны да есінде 
жоқ. Есінде қалғаны - таңнан қара 
кешке дейін  жұмыс істегені. Соғысқа 
дейін де көп балалы отбасы аштық 
пен жалаңаштықта өсті. Ал, соғыс 
басталған тұста қаршадай Мария 
қара жұмысқа жегілді. 

Бочкарева Мария Романовна 1925 
жылы Гурьев облысы, Теңіз  ауданын-
да (қазіргі Ганюшкино) балықшының 
отбасында дүниеге келген.     Төрт 
кластық білімі болды. Отбасында адам 
көп болғаны есінде,  10 жасынан сиыр 
сауады, 11 жасында үйге жейтін бірдеңе 
алып келу үшін көрші-қолаңның бала-
ларын бағады, 12 жасында сельсоветте 
еден жуушы болады. 1942 жылы Мария 
Гурьев-Астрахань темір жолын салуға 
жіберіледі. Соғыстың ең бір күрделі 
кезінде басталған бұл құрылыстың 
маңызы зор болғанымен, ондағы 
жұмысшылардың көрген азабы адам 
айтып жеткізе алмас сұмдық еді.  

1942 жылдың жазында неміс 
әскерлері Еділ өзені бойына бекініс 
жасап, Сталинград (қазіргі Волгоград) 
қаласын қоршауға алып, Мәскеу мен 
Солтүстік Кавказға теміржол қатынасын 
тоқтатуға күш салды. Майданға қару-

жарақ пен азық-түлік толассыз жет-
кізіліп тұруы керек. Немістер соны 
болдырмауға тырысты. Осындай ауыр 
жағдайда майданға тура қатынасты 
жақындату үшін мұнай мен азық-
түліктің қоймасы саналған Атыраудан 
Ақсарайға дейін шұғыл түрде теміржол 
қатынасын жасау керек болды. Ол ке-
зде елді Қорғаныс комитеті басқарды, 
барлық қозғалыс соғыс жағдайында, 
сот үкімін тосатын уақыт жоқ. Берілген 
бұйрыққа қарсы болғандар атылады, 
айдалады, түрмеге тығады. 

Атырау-Ақсарай теміржолын 
стратегиялық маңызы жоғары еді. 
Ақтөбеден бермен қарай тартылған 
қостабан жол Ақсарайға жетіп, Астра-
хан-Саратов аралығындағы Приволжье 
теміржолына қосылуы керек. Ондай 
жағдайда Солтүстік Кавказға, әсіресе 
Әзірбайжанның мұнайын тезірек жет-
кізуге мүмкіндік туады. Сондықтан 
1942 жылдың қыркүйек айынан бастап, 
1943 жылдың қаңтарына дейін алапат 
қимыл жағдайында Атырау-Ақсарай 
арасындағы 300-дей шақырымға со-
зылатын теміржол табанын төсеу ке-
рек болды. Оған 15-17 жас арасындағы 
ұл мен қыз жасөспірімдер, 45 жасқа 
дейінгі әйелдер қатаң тәртіппен 
қатыстырылды.  Солардың ішінде 17 
жасар Мария да бар еді. 

– 1942 жылдың қараша-желтоқсан 
айларының қысы адам төзгісіз суық бол-

ЖЕҢІС СОЛДАТЫ                      
жүріп жатқан кездері үзілген бай-
ланысты мінсіз жалғап, қалпына 
келтірген кәсібилігінде болды. 
1944 жылы «Ерлігі үшін» ме-
далімен марапатталған жауын-
гер  1945 жылы  тағы да «Ерлігі 
үшін» медалімен, сосын  «Ұлы 
Отан соғысы» 2 дәрежелі ор-
денімен маратталады. Соғыстың 
соңына дейін «Маршал Жу-
ков», «Германияны жеңгені 
үшін», «Украинаны азат еткені 
үшін», «Беларуссияны азат ет-
кені үшін» медальдарын төсіне 
тағып, Польша елін азат етудегі 
қаһармандығы үшін Жоғарғы 
Бас қолбасшының  Алғыс хатын 
иеменіп, елге Жеңіспен оралды.  

Елге келген соң  Алматы темір-
жол бөлімшесіне қарасты Үштөбе, 

Матай, Қараой станцияларындағы белгі 
беру және байланыс дистанцияларында 
электромеханик болып жұмыс жасады. 
Соғыста жауып тұрған оқ пен оттың 
ортасында да жұмыс істеді.  Сондықтан 
оған бейбіт өмірдегі бұл қызметі еш 
қиындық туғызбады, қайта ерекше 
ләззат сыйлады.Таныс қызметті қай 
стацияда болса да тез меңгеріп әкеткені 
өз алдына, бірталай жаңалық енгізді.  
Қылышқан Садықовтың бір өзі теміржол 
саласында 47 жыл, 11 ай жұмыс жасаған 
екен. Бүкіл әулетімен қосып теміржол 
саласында еңбек еткен жылдарын есеп-
тесек, 550 жылға жеткен.  

Қылышқан ақсақал жұбайы Уашпен 
бірге 8 бала тәрбиелеп өсірді. Ұлын 
ұяға, қызын қияға қондырған олар 
барлық балаларына жоғары білім әперіп,  
олардың барлығы дерлік теміржол сала-
сына жұмыс істеп,  түрлі мамандықты 

меңгерді.   Жұбайы Уаштың өзі темір-
жолсуда жұмыс істеп,  «Өз ісінің үздігі» 
медалінің иегері атанды. Ал, Қылышқан 
ақсақалдың соғыста алған наградалары  
бейбіт өмірде «Еңбектегі ерлігі үшін», 
«Социалистік жарыстың жеңімпазы», 
«Онбірінші бесжылдықтың» жүлдегері 
сияқты марапаттармен толықты. 
Елбасының Алғыс хатына ие болды.  
2018 жылы Жеңіс күніне орай «Қазақстан 
темір жолы» ҰК» АҚ президенті 
Қ.Алпысбаевтың арнайы сағатымен ма-
рапатталды. Алматы баспасынан жарық 
көрген Экономика ғылымдарының док-
торы Н.К.Исинғариннің «Қазақстан 
теміржолындағы автоматика, телеме-
ханика және байланысты  дамыту» атты 
кітабында  Қылышқан Садықовтың соғыс 
жылдарындағы және бейбіт өмірдегі 
ерен еңбектері сөз болады.    

Ұлы Жеңістің 70 жылдығы кезінде 
Беларуссияның Қазақстандағы елшісі 
Қылышқан Садықовқа Жеңістің ме-
рекелік медалін табыстаған болатын. 
Биылғы жылы, 10 наурызда Беларусь елін 
неміс басқыншыларынан азат еткеніне 
75 жыл толуына байланысты мерекелік 
медальді тағы да сол елшілік соғыс арда-
геріне салтанатты түрде табыс етті. Бұл 
жолы мерекелік медальді Беларусьтың  
Қазақстандағы елшісі А.И.Ничкасов тап-
сырды.

Бүгінде Қылышқан ақсақал кіші бала-
сы Мираштың қолында тұрып жатыр. 
Кемпірі Уаш  бұдан 9 жыл бұрын дүние 
салды. Ұлы Мираш Қараой станциясында 
станция кезекшісі болып істейді. Ақсақал 
8 баласынан 25 немере, 45 шөбере, 2 не-
мене көріп отыр, енді шөпшек қолынан 
су ішпек ниетте, соған жазсын дейік.

Төребай КЕНЖЕБАЙ

БЕРЛИНГЕ ЖЕТКЕН ЖАУЫНГЕР   

ОКОП ҚАЗҒАН ҚАЗАҚ ҚЫЗЫ

– Мен осы зиратта соңғы 
рет 2011 жылы болдым. 
Бауырымның басына ба-
рып қайттым. Ал Зеелов 
биігінде мемориал ескерт-
кіш орнатылған. Онда 
биік таудың басында сол-
дат автоматымен тұр. Біз 
пайдаланған пушкалар мен 
танкалар, соғыс кезінде 
тасыған миномет бәрі сон-
да қойылған, – дейді В. Сер-
дюков. 

Соғыс аяқталғанмен Васи-
лий Сердюков елге тек 1946 
жылы ғана оралды. Оған 
дейін Германиядағы әскери 
бөлімде қызмет етті. Ал туған 

жеріне келгесін елордадан 75 км жердегі Жо-
лымбет кен орнында көлік жүргізушісі болып 
еңбек етті. Новосибирск темір жол көлігі 
әскери инженерлері институтына оқуға түсіп, 
оны бітірген соң  Қарағанды темір жолына 
жұмысқа барды. Мұнда ол станция бастығы, 
бастықтың орынбасары тағысын тағы жауап-
ты қызметтерді атқарады. Кейін денсаулығы 
сыр берген соң кадрлар дайындайтын темір 
жол мектебінің бастығы қызметіне ауысып, 
сол жерде 1990 жылы зейнетке шыққанша 
еңбек етеді. Бүгінде ардагер Нұр-Сұлтан 
қаласында отбасымен бірге тұрады. «Жастарға 
тілегім – Отанды сүйіп, өз елдеріңнің патриоты 
болыңыздар! Қазір мемлекет оқып, білім алу 
үшін бәрін жасап жатыр. Сол мүмкіндікті пай-
далану керек. Сондай-ақ салауатты өмір сал-
тын сақтап, денсаулықтарыңызды күтіңіздер!», 
– деп кейінгі ұрпаққа ақыл-кеңесін берді.   

Райхан РАХМЕТОВА
Суретті түсірген Александр ЖАБЧУК

СОҒЫС ТЫЛДА ДА БОЛДЫ...

СҰРАПЫЛ ЖЫЛДАР
КУӘГЕРІ

ТАҒЛЫМДЫ 
ТАҒДЫР ИЕСІ 

ды, аяз қатты, жерде қар қалың. Аштық, 
жалаңаштық. Шатырда, жертөледе 
тұрып жұмыс істедік, адамдар үсіді, 
ауырды, шыдамағаны өліп те жат-
ты. Бірақ жұмыс тоқтаған жоқ, жан 
алып, жан беріп жұмыс істедік.  Қару 
ұстамадық демесек, соғыс тылда да 
болды. Күндік норма – үш шаршы метр 
жердің топырағын бір метр тереңдікте 
қазып, теміржол төселетін биікке апа-
рып төгу. Қалай етсең – олай ет, күндік 
норма орындалуы керек. 1943 жылдың 
ақпанында Сталинград қаласы жаудан 
тазартылды деген хабар келді. Темір-
жол құрылысының уақытша қажеттілігі 

жоқ делініп, тірі қалған адамдарды 
үйлеріне қайтуға ықтияр етті», –  деп 
еске алады Мария әжей.

Арып-ашып, өлімші халде туған 
селосына келген Мария демалып-
та үлгерместен, «Коммунизм жолы» 
колхозына жұмысқа жіберіледі. 
Біраз уақыттардан соң, «соғыстағы 
солдаттарға балық керек» деп мұны 
бригадамен бірге теңізге балық 
аулауға жібереді. Теңізде өлім жаныңда 
жүреді, өйткені толқын соққанда қайда 
ұшырып жібергенін білмей қаласың, 
теңіздің түбінен бір-ақ шығуың мүмкін. 
Сондай өмір мен өлім арпалысқан 
жағдайда тағы бірнеше жыл өтеді. Бір 
ағасы Манчжурияда соғыста өледі, бір 
ағасы соғыста із-түзсіз жоғалады. Әкесі 
Роман теңізден балық аулау кезінде 
суық тигізіп, содан оңалмайды. Жеңіс 
күніне  үйде тек анасы мен сіңлісі үшеуі 
ғана жетеді. 

Соғыстан кейінгі жылдары аспаз 
болып жұмыс істеп, шеберлігінің 
арқасында жүн-жұртқадан одеял басып 
сатып, отбасын асырайды, нәпақа тауып, 
жан бағыпты. Тұрмыс құрып, Людми-
ла және Нина атты екі қызды болады. 
Бүгінде олардан 7 немере, 5 шөбере, 
тіпті 2 шөпшек сүйіп отыр. 70-ші жыл-
дары Гурьевке көшіп келіп, Гурьев вагон 
жөндеу депосында слесарь болып жұмыс 
жасап, содан зейнеткерлікке шығады.  
«Еңбек майданындағы екпінді еңбегі 
үшін», басқа да  марапаттардың иегері 
биыл 96 жасқа аяқ басты. 

Еділ ЕРМЕК, Атырау
Суретті түсірген автор
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– Уже прошло полгода, как Вы возглавили 
АО «Пассажирские перевозки». Даже до кри-
зиса, связанного с пандемией, компания была 
не в очень хорошей форме. С какими главны-
ми проблемами и вопросами вам пришлось 
столкнуться в сентябре прошлого года, когда 
Вы приступили к обязанностям?

– АО «Пассажирские перевозки» можно на-
звать народной компанией, так как ее услуга-
ми пользуются представители всех социальных 
слоев населения со всех уголков Казахстана. 
Поэтому мы являемся объектом пристального 
внимания со стороны широкой общественно-
сти. Среди накопившихся проблем, которые 
мне пришлось решать в первую очередь, я бы 
выделил слабую клиентоориентированность и 
общее плачевное состояние нашего классическо-
го подвижного состава. Оно особенно заметно 
при сравнении с вагонами «Тальго». Стандар-
ты чистоты как снаружи, так и внутри вагонов, 
включая туалетные комнаты, были среди тех 
явных острых вопросов, которые необходимо 
было срочно решать. Одновременно требовала 
решения непрозрачная ситуация, связанная с 
продажей билетов, которая позволяла буквально 
процветать черному рынку долгие годы.

– На какие основные вызовы пришлось ре-
агировать, когда было объявлено, что страна 
начала закрываться на карантин?

– Мы хотим быть ближе к населению и во время 
кризисных ситуаций. Поэтому для нас было хоть 
и болезненным, но очевидным решение полно-
стью возместить стоимость всех приобретенных 
билетов, которые пассажиры решили вернуть. 
Данное решение было принято совместно с упол-
номоченным органом в области транспорта. В 
том числе мы учли сложившуюся экономическую 
ситуацию. Как национальный перевозчик мы 
должны отражать ожидания общества. Поэтому 
решили, что полное, стопроцентное возмещение 
средств является нашей социальной ответствен-
ностью. На сегодняшний день компанией уже 
возвращено свыше 4,105 миллиона тенге. Это не 
часто можно увидеть в других странах, даже среди 
национальных пассажирских перевозчиков, не 
говоря уже о частных компаниях.

– АО «Пассажирские перевозки» является 
одним из самых крупных работодателей Ка-
захстана. Скажите, как вся эта ситуация отра-
зилась на ваших работниках.

– Пассажирские железнодорожные перевозки 
– это бизнес, требующий огромного количества 
невидимых обывателю технических процессов. 
С введением карантина большинство наших 
коллег вынуждено находиться дома. По этой 
причине поезда не получают необходимого 
обслуживания. Оно должно производиться 
даже на стоянке. Большинство проводников, 
например, находится на простое. Они получа-
ют 50% средней месячной заработной платы. 
Мы платим им больше, чем предусмотрено по 
Коллективному договору.

В нынешней ситуации, когда компания ничего 
не зарабатывает, мы были вынуждены ограни-
чить работу персонала, чья работа не может быть 
выполнена дистанционно либо не требуется в 
связи с отсутствием активности компании. Но мы 
никого не уволили, рассматривая это как часть 
нашей социальной ответственности. 

– Какие главные вопросы стоят перед нацио-
нальным перевозчиком на сегодняшний день?

– Парализована работа всех обслуживающих 
сервисных компаний, а значит не производятся 
заранее запланированные ремонтные работы, 
что потенциально негативно скажется на на-
ших возможностях во время традиционного 
летнего пика. В то же время важно понимать, 
что общая ситуация настолько неопределенная, 
что мы не можем делать каких-либо прогнозов. 
Например, относительно того же спроса со сто-
роны пассажиров.

Тут необходимо подчеркнуть, что даже в нор-
мальной ситуации заблаговременное планиро-
вание путешествий – лучшая стратегия. Наша 
система продажи и бронирования билетов предо-
ставляет возможность приобретать билеты за 45 
дней до отправления, что позволит пассажирам 
сэкономить нервы и деньги. Если все же нужно 
срочно ехать, у людей всегда есть возможность 
использовать «лист ожидания».

В кризис важно, чтобы наши сотрудники были 
финансово защищены, а наши поезда – обслуже-
ны должным образом. Компания должна иметь 
достаточное количество подготовленных соста-
вов для удовлетворения потребностей пассажи-
ров на самом высоком уровне в посткарантинное 
время, а также в летний сезон. Также важно, что-
бы наши партнеры и поставщики справились с 
ситуацией и не пострадали серьезно.

– Как, по-вашему мнению, изменится же-

лезнодорожная индустрия после всей этой 
истории с пандемией?

– Пандемия показала каждому нашу зависи-
мость от IT-инфраструктуры и доступа к интер-
нету. Поэтому наша компания продолжит внед-
рять и постоянно обновлять лучшие IT-решения, 
устанавливать необходимое современное обо-
рудование и улучшать виртуальные процессы. 
Одновременно с этим мы будем совершенство-
вать аналитику и вводить в работу системы риск-
менеджмента, что позволит АО «Пассажирские 
перевозки» сделать наши услуги более эффектив-
ными и стабильными.

Для отечественной железной дороги актуальны 
вопросы передовых IT-решений и автоматизации. 
Рабочие процессы должны меньше зависеть от 
ручного управления, а действия – быть более вза-
имосвязанными. Это особенно важно в условиях 
Казахстана, так как регионы при такой огромной 
территории должны лучше сообщаться друг с 
другом. Пандемия показала, что мы можем делать 
акцент на дальнейшее обучение и улучшение ин-
струментов для удаленной работы, чтобы снизить 
зависимость от конкретного места. 

– Каких результатов добилось АО «Пассажир-
ские перевозки» за шесть месяцев под вашим 
руководством? К каким целям вы стремитесь?

– Я стараюсь показать лучший пример знаме-
нитого немецкого порядка и эффективности, 
и мои коллеги поддерживают меня. С самого 
начала я стараюсь фокусироваться на удовлет-
воренности пассажиров. Мы приняли новые 
стандарты в отношении чистоты и постельных 
принадлежностей. С ноября 2019 года пассажиры 
пользуются новыми простынями, наволочками, 
одеялами. Уже летом этого года они смогут оце-
нить, насколько поезда станут чище. 

Разработана новая стратегия закупки вагонов. 
Планируется приобретение примерно 400-500 
вагонов до 2029 года. Это поможет нам опти-
мизировать бизнес. Также компания увеличи-
ла свое онлайн-присутствие, наше мобильное 

приложение постоянно улучшается, становится 
стабильным и безопасным в использовании.

Самый ценный ресурс – это наши работники, 
поэтому долгосрочные инвестиции мы делаем в 
персонал, организовываем различные тренинги, 
которые будут способствовать дальнейшему раз-
витию навыков и знаний в области обслуживания 
пассажиров. Как ответственная национальная 
компания и один из крупнейших работодателей 
страны мы не должны оставаться в стороне от 
преобразований, происходящих в государстве. 
В настоящее время Правительством активно ре-
ализуется политика «слышащего государства». 
Мы следуем этому примеру и трансформируем 
АО «Пассажирские перевозки» в «слышащую 
компанию», улучшая коммуникации, быстро и 
адекватно реагируя на обращения наших кли-
ентов и сотрудников.

В частности, в настоящее время нами ведется 
работа по внедрению таких современных спосо-
бов коммуникации с пассажирами как Telegram-
бот и QR-коды, которые будут размещены во всех 
поездах и вокзалах. Люди будут иметь возмож-
ность оценивать качество наших услуг и давать 
более детализированную обратную связь, а мы 
в свою очередь – анализировать полученную ин-
формацию и соответственно реагировать.

– Расскажите более детально о ваших ини-
циативах.

– Как я уже сказал, одной из наших приоритет-
ных задач является превращение АО «Пассажир-
ские перевозки» в клиентоориентированную ком-
панию. Мы рассчитываем достичь этого путем 
введения на всех уровнях концепта клиентского 
опыта. То есть будет четко закреплено, что на-
шим главным клиентом является пассажир. Не-
возможно быстро поменять мышление каждого 
сотрудника – это долгий и болезненный процесс 
трансформации, который может занять годы.

Это должно стать постоянным процессом, с 
постоянным фокусом на повышение качества 
обслуживания пассажиров. Концепт клиентско-
го опыта включает в себя не только достойный 
уровень сервиса, но также и расширение продук-

НОВОСТИ

ТОЧНОСТЬ И ПОРЯДОК – 
ЗАЛОГ УСПЕШНОСТИ

О трансформации в «слышащую компанию», ее зависи-
мости от IT-инфраструктуры, об охране окружающей сре-
ды и о многом другом рассказал генеральный директор                           
АО «Пассажирские перевозки» Михаэль Кортюм. 

В НАСТОЯЩЕЕ ВРЕМЯ ПРАВИ-
ТЕЛЬСТВОМ АКТИВНО РЕАЛИЗУ-
ЕТСЯ ПОЛИТИКА «СЛЫШАЩЕГО 
ГОСУДАРСТВА». МЫ СЛЕДУЕМ 

ЭТОМУ ПРИМЕРУ И ТРАНСФОРМИРУ-
ЕМ АО «ПАССАЖИРСКИЕ ПЕРЕВОЗКИ» 
В «СЛЫШАЩУЮ КОМПАНИЮ», УЛУЧШАЯ 
КОММУНИКАЦИИ, БЫСТРО И АДЕКВАТ-
НО РЕАГИРУЯ НА ОБРАЩЕНИЯ НАШИХ 
КЛИЕНТОВ И СОТРУДНИКОВ.

товой линейки. Мы можем внести свою лепту в 
главную цель всей группы ҚТЖ – стать в будущем 
по-настоящему мультимодальной компанией. 
Мультимодальность в АО «Пассажирские пе-
ревозки» может означать предоставление рас-
ширенных транспортных возможностей пасса-
жирам, которые позволят им использовать нас 
как единого провайдера транспортных услуг по 
принципу «от двери до двери». И поскольку мы 
являемся в первую очередь транспортной ком-
панией, наши услуги должны выполняться точно 
по расписанию, чтобы пассажиры имели воз-
можность лучше планировать свое драгоценное 
время. Помимо значительных временных затрат, 
все вышеперечисленное нуждается в соответ-
ствующих и своевременных инвестициях как в 
людей, так и в первоклассную инфраструктуру. 
Все это будет возможным если мы продолжим 
получать такой же уровень поддержки и пони-
мания от менеджмента нашей материнской 
компании – АО «НК «ҚТЖ» и холдинга АО «ФНБ 
«Самрук-Қазына».

Другой важный вопрос, который требует 
большего внимания, – это экология. Он являет-
ся одним из приоритетных. Как ответственная и 
устойчивая компания, мы стремимся сохранить 
нашу планету для будущих поколений. Поэтому 
запланировали несколько шагов для того, чтобы 
АО «Пассажирские перевозки» стало более эколо-
гичной компанией. Помимо нашей политики по 
охране окружающей среды это и вопрос продви-
жения железных дорог как самого экологически 
чистого вида транспорта, и установка биотуале-
тов во всех наших поездах, и улучшение способов 
сортировки и переработки мусора, постепенный 
отказ от вагонов с угольным отоплением с по-
степенной заменой на вагоны, оборудованные 
дизельными установками отопления.

Все это отражено в нашей новой стратегии за-
купок вагонов, о которой я уже упоминал выше. 
Конечно, в идеале мы должны говорить о том, 
чтобы достичь стопроцентной электрификации 
вагонов. Но эти вопросы не зависят всецело 
от АО «Пассажирские перевозки». Например, 
в настоящее время поезда в Германии курси-
руют, используя энергию из возобновляемых 
источников. Поэтому мы должны стремиться 
равняться на лучшие примеры. Быстрое измене-
ние климата является актуальным и для Казахс-
тана. Прошедшая зима, которая была достаточно 
мягкой, но необычно ветреной и снежной, – тому 
доказательство. Преимущества железной доро-
ги очевидны: это максимально безопасный и                  
надежный способ путешествия.

– Какие специалисты будут востребованы в 
железнодорожной отрасли в будущем?

– Индустрия сегодня нуждается в таких специа-
листах как эксперты в области клиентского опы-
та, инженеры железных дорог, требуется больше 
IT-специалистов. Если человек будет совмещать в 
себе комбинацию всех этих трех сфер знаний, то 
такой специалист с точностью будет востребован 
в любой железнодорожной компании.

Мы увидим постепенное сокращение сотруд-
ников, специальности которых органически 
исчезнут из-за быстрого развития интернета, 
автоматизации и новых технологий. Карантин, 
вызванный пандемией, уже показал нашу зави-
симость от интернета и онлайн-сервисов. Поэто-
му постепенно сократятся, например, билетные 
кассы, так как продажи быстро перетекают в 
онлайн-пространство. В связи с этим компании 
будут фокусироваться на перепрофилировании 
тех сотрудников, которые находятся в «красной» 
зоне, используя лучший опыт.

В АО «Пассажирские перевозки», в частности, 
мы бы хотели видеть больше проектных менед-
жеров с развитыми лидерскими качествами, 
чтобы наши проекты эффективнее и быстрее 
реализовывались. Также нам нужны IT-специа-
листы, так как мы много инвестируем, к приме-
ру, в улучшение нашей системы продажи биле-
тов, делая ее более легкой в использовании для 
пассажиров, одновременно снижая любой вид 
мошенничества и других манипуляций, связан-
ных с продажей билетов.

– Спасибо большое за интересную беседу! 
Необходимость трансформации была оче-
видна...

– Сложно переоценить важность происходя-
щей трансформации в нашей компании, если хо-
тим стать эффективным и устойчивым бизнесом, 
который, как мы надеемся, нарастит свою долю 
на общем рынке транспортных пассажирских 
услуг. Мы усердно работаем, чтобы завоевать 
доверие наших пассажиров и восприниматься 
ими как безопасный, экологичный, комфорт-
ный и наиболее надежный вид транспорта. Я 
надеюсь что вместе мы сможем сделать АО «Пас-
сажирские перевозки» предметом национальной 
гордости, чтобы не только казахстанцы, но и 
путешественники со всего мира с уверенностью 
выбирали нас для того чтобы открывать для себя 
фантастический и уникальный Казахстан.

Асель ШАЙХЫНОВА
Фото Александра ЖАБЧУКА 

Из Китая транзитом через Казахстан в Германию органи-
зован новый сервис. 28 апреля текущего года из китайского 
города Дачжоу провинции Сычуань отправился первый регу-
лярный контейнерный поезд в Гамбург. Поезд преодолеет более                                                                                       
10 тысяч километров.

Новый сервис составит конкуренцию морскому транспорту за 
счет ускоренной доставки китайских товаров в Европу. Поезд пере-
сечет территорию пяти стран: Китая, Казахстана, России, Беларуси 
и Польши.

В составе поезда 20 сорокафутовых контейнеров, груженых 
товарами народного потребления, электроникой и неопасными 
химическими грузами. 

В Казахстан состав прибудет через китайско-казахстанский пункт 
пропуска Алашанькоу, где контейнеры перегрузят на колею 1520. 
Затем состав проследует через территорию Казахстана в Россию, 
потом в Беларусь, далее прибудет в Польшу. Там контейнеры 
перегрузят на европейскую колею (1435), и состав отправится в 
конечный пункт назначения. Планируется, что из Гамбурга гру-
зы автомобильным транспортом доставят в другие европейские 
государства – Польшу, Францию, Нидерланды и Италию.

По словам специалистов, новый сервис будет регулярным. Однако 
частоту отправок будет определять сам грузоотправитель.

Ранее из Дачжоу китайские грузы в Европу отправляли преиму-
щественно морским транспортом через порт Шанхай, что занима-
ло около 50 дней в одну сторону. Благодаря организации нового 
контейнерного сервиса время в пути сократилось более чем в три 
раза и занимает 15 дней. 

Асель ШАЙХЫНОВА

ПОЕЗДОМ БЫСТРЕЕ

В Казахстане из-за ситуации с коронавирусом временно 
приостановлено движение пассажирских поездов на меж-
дународных и внутригосударственных маршрутах. Однако 
грузовые поезда по-прежнему ходят.

В АО «НК «ҚТЖ» принимаются все необходимые меры для со-
хранения объемов перевозок по железной дороге. Так, в филиале 
АО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Акмолинское отделение ГП» 
был создан оперативный штаб для выполнения заданий сменно-
суточного плана, развозу и передаче вагонов с местным грузом, 
сокращения их простоев под грузовыми операциями, а также уве-
личения среднесуточной производительности грузовых вагонов, 
учета поступления заявок от грузоотправителей, своевременной 
подачи подвижного состава на ремонт. За апрель при плане 336900 
тонн выполнение погрузки зерна составило 355632 тонны, или 
105.6%. Из них погрузка на экспорт – 268723 тонны, или 79.8%.

– В период карантина в целях исключения нехватки основной 
продукции зерна и продуктов перемола введены дополнительные 
меры по ограничению реализации на экспорт. При этом перед 
руководством в первую очередь стояла задача обезопасить наших 
работников и создать комфортные условия труда без малейше-
го вреда здоровью и производству. В оперативном порядке все 
линейные станции были обеспечены всеми средствами инди-
видуальной защиты, организована доставка до рабочих мест 
и обратно. Работники административно управленческого цеха 
100% переведены на дистанционный режим работы с подключе-
нием удаленного доступа к рабочему месту, – отметил директор 
филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Акмолинское отде-
ление ГП» Айнабек Жукашев.

При этом перевозчик всегда готов поддержать грузоотправи-
телей и грузополучателей в столь трудное время. В этой связи по 
Акмолинскому отделению ГП проведена оперативная работа по 
поддержке отечественных экспортеров. Согласно мероприятиям, по 
всем линейным станциям организованы  индивидуальные беседы 
с грузоотправителями в части предполагаемой отгрузки грузов по 
маршруту назначением на Узбекистан в случае предоставления 
перевозчиком определенных скидок на перевозку грузов. 

Айлин БАУРЖАН
Фото Александры ЖАБЧУКА

ДВИЖЕНИЕ ГРУЗОВ 
ПО ГРАФИКУ

Волонтеры АО «НК «ҚТЖ»  продол-
жают поздравлять ветеранов Вели-
кой Отечественной войны в рамках 
благотворительного проекта «Жеңіс». 
Железнодорожники навещают фрон-
товиков, которые когда-то уходили на 
войну молодыми и полными сил, но 
сегодня нуждаются во все большей 
поддержке. Помощь по хозяйству и просто человеческое вни-
мание молодежь окажет более 1400 ветеранам и труженикам 
тыла по всей стране.

Благотворительный проект «Жеңіс» запущен корпоративным 
фондом «Фонд социальных проектов» совместно с фондом развития 
социальных проектов «Samruk-Kazyna Trust». Реализовать его ре-
шили силами молодых железнодорожников. Так были определены 
35 региональных координаторов, 23 из которых входят в пул «100 
молодых лиц ҚТЖ», 12 – активные участники программы «2020 
БЛАГОродных дел». Данными координаторами в регионах были 
созданы волонтерские группы также из числа железнодорожников.

До конца текущего года 35 региональных координаторов про-
екта окажут социально-бытовую поддержку остро нуждающимся 
40 ветеранам в каждом регионе, навещая их периодичностью не 
менее 3 раз в год. 

Только за прошедшую неделю волонтерами уже оказана помощь 
555 ветеранам в таких городах как Уральск, Жанаозен, Тараз, Алматы, 
Талдыкорган, Кызылорда, Шымкент, Караганда, Темиртау, Павлодар, 
Атырау, Актобе, Оскемен, Шу, Байзакский район, Кызылкогинский 
район и других. При этом соблюдаются все меры предосторожности от 
заболевания коронавирусной инфекцией. Контактируя с пожилыми 
людьми, волонтеры используют защитные средства, медицинские 
маски, перчатки, антисептики. Какую-либо информацию о допол-
нительной помощи волонтеры получают по телефону. 

По словам ребят, такое общение с героями войны для них  боль-
шая честь. А помощь в хозяйстве – это то малое, что они могут 
сделать. Сами ветераны благодарны такой поддержке. Ведь скра-
сить мирную старость тем, у кого была военная юность – долг 
молодого поколения.

Руслан РАХМЕТОВ

С БЛАГОДАРНОСТЬЮ 
ЗА ПОБЕДУ
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8 ӘЛЕУМЕТ

ШЕРЬЯЗДАНОВА ОМЕРТАЯ САГИНТАЕВИЧА – заместителя 
директора по вокзальному хозяйству филиала АО «НК «ҚТЖ» 
– «Карагандинское отделение магистральной сети» (3 мая); 

ТУСУПОВА АДИЛА АЛДИЯРБЕКОВИЧА – заместителя дирек-
тора по логистике  филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» 
– «Жамбылское отделение ГП»   (4 мая);

МЕКЕБАЕВА АДИЛА ЖУМАДИЛОВИЧА  – заместителя дирек-
тора Технического центра ФЦкадр (5 мая);

МИГУНОВА ДАУРЕНА АНДРЕЕВИЧА – заместителя директора 
по логистике  филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Пав-
лодарское отделение ГП»   (6 мая);

АБИЛОВУ НАЗИРУ ХАМИТОВНУ – главного бухгалтера – ди-
ректора департамента бухгалтерского  и налогового учета 
АО «НК «ҚТЖ» (7 мая);

ЕКИБАЕВА СЕРИКА АМАНТУРЛИЕВИЧА – начальника Акто-
бинской дистанции сигнализации и связи   филиала АО «НК 
«ҚТЖ» – «Актобинское отделение магистральной сети» (6 мая);

АКЫЛБАЕВА МАРАТА ТУЯКОВИЧА – начальника Тобольской 
дистанции пути   филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Костанайское 
отделение магистральной сети» (6 мая);

ЕСПАЕВА МАРАТБЕКА ЖАНАБЕРГЕНОВИЧА – первого заме-
стителя директора по эксплуатации филиала АО «НК «ҚТЖ» 
– «Павлодарское отделение магистральной сети» (8 мая);

РЫСБЕКОВА МАХМУДА ЕРКИНБЕКОВИЧА – начальника Арыс-
ской дистанции пути   филиала АО «НК «ҚТЖ» – «Шымкентское 
отделение магистральной сети» (9 мая);

МЕРГЕНБАЕВА ЕРМЕКА АЛИМБЕКУЛЫ – заместителя дирек-
тора по АСУ филиала АО «КТЖ – Грузовые перевозки» – «Ман-
гистауское отделение ГП»   (9 мая).
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БЛАГОТВОРИТЕЛЬНОСТЬ

2020 – ЕРІКТІЛЕР ЖЫЛЫ 

ЭСТАФЕТА

Следующий номер газеты «Қазақстан теміржолшысы» 
выйдет 12 мая 2020 года.

Семейлік теміржолшы жастар «ҚТЖ» ҰК» АҚ бойын-
ша қолға алынған «2020 қайырымды іс» бағдарламасы 
аясында «Жеңіс» жобасын соғыс ардагерлеріне, тыл 
еңбеккерлеріне, Ленинград блокадасында болғандарға 
сыйлықтар таратудан бастады.  

Бөлімшедегі жастар ұйымының белсенділері ең әуелгі 
кезекте ардагер-теміржолшы, қарт майдангер Дмитрий 
Литвиненконың үйіне келді. Еріктілерге есікті өзі ашып, 
құрметпен қарсы алған қарияның жүзінен жас буынға де-
ген ризашылық пейіл білініп тұрды. Өңіріне Қазақстан туы 
түстес көгілдір жеңіс лентасын таққан, қазақ тілінде жатық 
сөйлейтін қарттың денсаулығы жақсы, әлі тың екен. Амандық 
сұрай келген жас теміржолшыларды сөзге тартты. Соғыс да-
ласында түскен жастық шағындағы фотосуреттерін көрсетіп, 
қаруластарын, кейіннен ШЧ-29 мекемесіндегі еңбек еткен 
жылдары мен байырғы әріптестері жайлы әңгімелеп, өткен 
күндерді еске алды. Жастарға баталы тілек білдірді.

– Теміржолшы жастар қауымы бірлесіп Семей қаласында 
тұратын жалпы саны 25 соғыс ардагеріне арнайы әзірленген 
сыйлықтарымызды жеткіздік. Әңгіме-дүкен құрып, 
көңілдерін көтердік. Расында майдангерлер арамызда аз 
қалыпты. Әйтсе де, сол қарт жауынгерлердің әңгімелері 
біз үшін ерекше әсерлі болды. Кейінгі буын үшін өнеге 
болсын деп, барлығының соғыс жылдарындағы, соғыстан 
кейінгі теміржол саласын өркендетуге арнаған еңбек жыл-
дары жайлы бейне түсірілімдер жасадық. Қазіргі уақытта 
бейнефильмдер даярлап, деректі туындылар әзірлеу 
үстіндеміз. Олардың барлығы әлеуметтік желілер арқылы 
өскелең буынға паш етілетін болады, - дейді аталмыш іс-
шараны ұйымдастырушылардың бірі, белсенді жас, Семей 
станциясының операторы Бауыржан Мұратұлы. 

Соғыс ардагерлерінің арасында қилы тағдыр иелері бар 
екен. Бірі батыс майданда Берлинге дейін жетіп, жеңіс туын 
желбіреткен соң қиыр шығыстағы соғысқа жапон импе-
риалистерін жоюға аттанса, енді бірі Балтық теңізіндегі 
қиян-кескі ұрыста сүңгуір кемеде матрос болған. 

Айта кетерлігі, жастардың барлығының да қалалық әкімдік 
тарапынан төтенше жағдай кезінде қала ішінде жүріп-тұру 
үшін берілген рұқсаттамалары бар. Сол себепті де, ардагер-
лерге құрмет көрсету бағытындағы шараларды алдағы 9 
мамыр - Жеңіс күніне дейін жалғастыру межеленуде. 

Қуаныш ҚОЖАЕВ, Семей
Суретті түсірген автор

ҚТЖ-ның  «2020 игі істер» жобасы ая-
сында Маңғыстау теміржолының ерікті 
жастары өңірдегі Ұлы Отан соғысының 
қатысушылары мен тыл ардагерлерінің 
үйіне барып, Жеңістің мерекесімен 
құттықтауда.

Аталған игі шара Ұлы Жеңістің 75 жыл-
дығына орай «Жеңіс» жобасын жүзеге асы-
ру бағытында ұйымдастырылуда. Жобаны 
Жаңаөзен қаласы бойынша жеті және Ақтау 
қаласы мен аудандардан тағы жеті теміржол 
жастарынан құралған еріктілер тобы жүзеге 

Ұлы Отан соғысының 75 жылдығы 
қарсаңында Шымкент теміржолының 
жастары соғыс ардагерлеріне азық-түлік 
салынған себеттер үлестірді. Ұлы Отан 
соғысының ардагерлері Петр Гончаров, 
Иван Борисов, Қалтай Бектасов, Халил 
Ергешов, Нина Мосунова, Қадыр Ата-
жановтар кешегі қан майданды көзбен 
көрген санулы майдангерлер. 

Аталған барлық ардагердің шаңырағына 
соққан жас теміржолшылар майдан-
гер қарияларға азық-түлік үлестіріп 
қана қоймай, олардың қолын алып, 
денсаулықтарын сұрап, көңіл-күйлерін 
көтеріп қайтты. Осыдан 75 жыл бұрын 
болған шайқастың көзі тірі куәгерлеріне 
құрмет көрсетіп, төтенше жағдай кезінде 
денсаулықтарын күтіп, індеттен абай болу 
керектігін ескертті. 

Өз кезегінде кешегі қан майданның жа-
уынгерлері, бүгінгі ұрпақтың мақтанышы 
қариялар жас теміржолшыларға алғыстарын 
айтып, ақ батасын берді. Олар еліміздің 
ертеңі жастар екенін, қазіргі әлемдік пан-
демия орын алса да қайырымдылық пен 
қолдауға ештеңенің кедергі бола алмайты-
нына тағы бір көздерін жеткізді. 

Достық станциясының жетекші инженері Жазира Қажы-
таеваның теміржолдағы қызметінен бөлек сүйікті ісі – тігін-
шілік. Бос уақытында көрпе, жастық тігумен айналысады. Еліміз-
де төтенше жағдай орнап, халық жаппай маска сатып алуға 
көшкенде ол осы өнерімен қайырымды іс жасауға ниет етті. 

Жазира ыңғайлы мата сатып алып, үйдегі тігін машинасымен 
300-ден астам маска тігіп, станция жұмысшыларына таратты. 

– Қолыңнан келіп тұрса, құдай берген өнерді неге игілікті іске 
жұмсамасқа?! Оның үстіне ел дәріханалардан маска таппай, әуре-
сарсаңға түсті. Соны көріп отырып қарап қала алмадым, адамдардың 
алғысы маған жігер беріп, қанаттандыра түсті,  – дейді Жазира.  

Шығыс Қазақстан өңірінің Таскескен деген ауылында дүниеге 
келген Жазираның мамандығы – қаржыгер. Теміржолдағы қызметін 
2013 жылы осы станцияда тауар кассирі болып бастаған. Үш жылдан 
кейін бірінші санатты экономист болып еңбек етсе, екі жылдан бері 
өндірісті қамтамасыз ету жөніндегі жетекші инженер қызметінде. 

– Теміржолдағы жұмысым өзіме қатты ұнайды. Өте қызық. Не-
гізінен «Самұрық-Қазына» қорымен жұмыс жүргіземіз. Станцияға 
керекті тауарлар, қызметтер туралы тендер өткіземіз. Тендер ұтып 
алған жеткізушілермен келісімшартқа отырамыз. Барлық тауар, 
қызмет, жұмыс бойынша келісімшартта көрсетілген міндеттердің 
уақытында орындалуын қадағалаймыз. Ақшаның мерзімінде түсуін 
бақылап отырамыз, – дейді теміржол саласының жас маманы. 

 Жазираның анасы станцияда жүк қабылдап-жөнелтуші, әпкесі 
де есепші болып теміржолда еңбек етеді. Сондықтан отбасының 
ортақ тақырыбы да теміржол. Талантты теміржолшы қыз бос 
уақытында түрлі тағамдар пісіргенді, би билеп, кітап оқығанды, 
массаж жасағанды ұнатады. Үнемі ізденісте жүретін ол бағындырар 
белестерім әлі алда деп санайды. 

Нұрай СӘРСЕНҒАЛИ
Суретті түсірген автор

ТІГІНШІЛІК – ХОББИІ

ЖЕҢІС ҮШІН РАХМЕТ, АРДАГЕР!

Бұдан бөлек, теміржолшылардан құ-
ралған ерікті жастар тобы қайырымдылық 
іс-шараны Түркістан облысы мен қалалық 
шекараны байланыстыратын блокпост-
тарда жалғастырды. Ондағы медицина 
мамандары мен қауіпсіздікті сақтайтын 
қызметкерлерге ыстық тамақ пен сусын-
дар жеткізді. Сонымен қатар, қалалық 
əкімшілікпен келісімді түрде қаланың шеткі 
мөлтек аудандарына, əр отбасыға вирустың 
алдын алу мақсатында медициналық бет-
перделер таратты. 

Жансая СЫДЫҚБАЙ, Түркістан 
Суретті түсірген автор 

В апреле первичными  организациями Карагандинского филиала 
профсоюза была оказана благотворительная помощь малоимущим 
и многодетным семьям, матерям-одиночкам, семьям, имеющим 
детей- инвалидов, а также одиноким пенсионерам.

Как отметил председатель Карагандинского филиала «Казпрофтранс» 
Яхия Альмусин, акция с участием волонтеров прошла в Караганде, 
Жезказгане, Балхаше, на станции Жанаарка. Социально уязвимым 
семьям были вручены продуктовые корзины и средства защиты от 
коронавирусной инфекции – сшитые вручную маски. 

В Жезказгане  ЭЧ 27  помогли многодетной семье деньгами в разме-
ре 40000 тенге, двум малоимущим семьям выделено по 20000 тенге 
и семье, в которой имеется ребенок с ограниченными физическими 
возможностями – 10000 тенге. 

Между тем, в Жанаарке ШЧ-22  произведен закуп продуктовых корзин 
для пяти семей на сумму  100000 тенге, а  ШЧ-23 в Балхаше  – на сумму 
70000 тенге. Из них детям-инвалидам  выделено 20000 тенге, общая 
сумма на приобретение  продуктовых  корзин  составила 39500 тенге,  
антисептиков  – 8000 тенге, масок – 2500 тенге.

Аналогичную благотворительную помощь оказало ПЧ-24 Караганда 
для  социально уязвимых семей на сумму  159000 тенге, ПЧ-27 в Бал-
хаше – 150000 тенге, ПЧ-28 в Жанаарке – 200000 тенге, Пассажирские 
перевозки – Северный – 20000 тенге, ГВЦ-4 Караганда – 7300 тенге, 
ШЧ-19 Караганда – 20000 тенге. 

За прошедший месяц НОДГП-4 на закуп дезинфицирующих средств 
выделило 1 миллион 435 тысяч тенге.

 В общей сложности Карагандинское отделение ГП оказало благо-
творительную помощь на сумму более  3 миллионов тенге.  

Светлана МОГАЙ, Караганда

 Надо сказать, что волонтерское 
движение в молодежной организации 
уральских железнодорожников работа-
ет не первый год, в их традициях – ока-
зание необходимой помощи ветеранам 
в быту:  очистка двора от снега, уборка 
территории, помощь в посадке и уходе 
за садом и огородом и так далее. В этом 
году ребята в рамках программы «2020 
БЛАГОродных дел» присоединились 
к республиканскому волонтерскому 
движению «Жеңiс», взяв также под опе-
ку ветеранов Великой Отечественной 
войны города, не работавших на же-
лезной дороге, но проживающих на 
подшефной территории. 

Поскольку они относятся к группе 
риска и находятся на домашней изо-
ляции, волонтеры закупили продук-
ты питания, средства первой необхо-
димости. При посещении оставляли 
свои контакты, чтобы ветераны могли 
обратиться к ним в случае возникших 
проблем. 

Надо сказать, что большинству ве-
теранов уже за 90, и их дети также 
перешагнули возрастной ценз в 65 
лет, когда следует воздержаться от 
выходов на улицу. Так что помощи 

волонтеров искренне рады.
В числе первых ребята навестили 

ветеранов Великой Отечественной 
войны Ивана Кувшинова, Леонида 
Сунгурова, Бориса Шолубая, Халама 
Суюншалиева, Анатолия Десятова, 
Мугалима Абакова, Николая Керино-
ва, Дмитрия Волченко, Жамелетдена 
Искакова, Ивана Гапича – Почетного 
гражданина Уральска, единственного 
в городе ветерана – участника Парада 
Победы в Москве 24 июня 1945 года. 

У ветерана Минжана Абдрахмано-
ва 10 детей и 20 внуков, и в обычном 
режиме жизни о нем есть кому поза-
ботиться. Но в условиях карантина 
помощь волонтеров была кстати. 

Мадрасуль Гайфуллин в этом году 
отметил 95 лет. Он всю жизнь посвятил 
служению железной дороге в вагонном 
депо, его очень любят железнодорож-
ники. За ним с супругой ухаживает их 
дочь-пенсионерка, которая тоже те-
перь в группе риска.

Ветераны Уральска и их родственни-
ки выражают благодарность волонте-
рам за помощь и заботу. 

Марьяна ПЕРВУШИНА, 
Уральск

Спортивную эстафе-
ту среди железнодо-
рожников подхватили 
работники станции 
Оскемен-1. Изрядно 
соскучившись по со-
ревнованиям, которые 
традиционно проводил 
ФСК «Локомотив», они 
сняли видеоролики, в 
котором демонстри-
руют, как занимаются 
физкультурой. 

Оператор по обработ-
ке перевозочных доку-
ментов станции Оске-
мен-1 Марина Лисовая 
до пандемии активно 
участвовала в турнирах по настольному теннису, занимала 
призовые места. Для съемок видеоролика она «расширила го-
ризонты»: садилась на шпагат, крутила обруч, стояла в планке 
и прыгала через скакалку. 

Ее коллега Назигуль Байгалиева работала с гантелями, отжи-
малась и прыгала через скакалку. Эльвира Тюменева, Сайора 
Чимпулатова, Айгерим Бердыгожинова тоже не остались в 
стороне, показывая различные спортивные упражнения. 

– Мы подхватили инициативу, которая началась среди ра-
ботников железной дороги, поэтому сняли видео. – объясняет 
Марина Лисовая. – Ролик будет монтировать Айгерим Берды-
гожинова, которая также постоянно участвует в спортивных 
мероприятиях АО «НК «ҚТЖ». Его разместим в соцсетях, просто 
будем делиться с коллегами. 

Ну, а мужчины – работники станции Оскемен-1 – показывают 
упражнения на силу и сноровку. Дежурный станционного поста 
централизации Есил Мырзакеев подтягивается на турнике, 
отжимается от брусьев. Оператор-дежурный станционного 
поста Алишер Ясынбеков показал упражнения на спортивных 
снарядах, а также боксовал с коллегой. Составители поездов 
Акжол Жалбагаев, Бауыржан Кабанбаев, Изгилик Куекбаев, 
дежурный по горке Айдар Алин, дежурный по парку Куат Са-
денов и приемосдатчик Дулат Смагулов продемонстрировали 
различные отжимания, элементы спортивной зарядки. 

Ольга УШАКОВА, Усть-Каменогорск
Фото Марины ЛИСОВОЙ

ОТ СЕРДЦА К СЕРДЦУ

ВОЛОНТЕРЫ 
СПЕШАТ НА ПОМОЩЬ
С первых же дней карантина Уральские желез-
нодорожники-волонтеры в этот непростой для 
страны период взяли на себя заботу о ветера-
нах войны и труда. Активисты станции Уральск 
и предприятий, расположенных в областном 
центре, обеспечивают ветеранов продуктами и 
средствами первой необходимости. 

АКЦИЯ

А НУ-КА, ДЕВУШКИ, 
А НУ-КА, ПАРНИ!

асыруда.  Жуырда олардың бір тобы 
Түпқараған ауданының Форт-Шев-
ченко қаласында тұратын ардагер-
лерге азық-түлік жеткізіп, тұрмыс 
тіршілігімен танысып қайтты.

  −  Қазір бізде Жаңаөзен қаласын 
қоспағанда 11 ҰОС ардагері мен 93 
тыл ардагері бар. Содан 40-ның 
жыл соңына дейін хабарын алып, 
азық түлікпен қамтып тұруымыз 
керек. Әрқайсысына 4 реттен бара-
мыз. Теміржолшылардан құралған 
ерікті жастар жоспар құрып бөліп 
алғамыз.  Жуырда Форт-Шевчен-
ко қаласындағы 10 тыл ардагеріне 
азық-түлік жеткізіп бердік.   Мұндай 
жұмыстар Жаңаөзен қаласы бойын-
ша сол жақтағы әріптесіміз Арман 

Айлатуровтың жетекшілігімен де  іске 
асуда. Жоба Жеңіс мерекесіне орай 
«Самұрық Қазынаның» әлеуметтік 
қоры «Самұрық Трастың» қолдауымен   
өңірдегі ардагерлерге көмек, әсіресе 
бүгінгідей карантин жағдайында ба-
рынша қолдау жасауды  көздейді, – дейді 
жобаның Маңғыстаудағы үйлестірушісі, 
Маңғыстау вагон депосының вагон 
қараушы-жөндеушісі Қуатбек Көпбаев.

Шахида ЖҰМАН, Маңғыстау
Суретті түсірген автор
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